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Българите продължават 
да покриват разходите си 
трудно и 75 на сто от тях едва 
се справят с осигуряването на 
достатъчно средства за все-
кидневните си нужди. това 
показва поредната статисти-
ка на нси за последните три 

месеца на 2022 г. едва 4% от 
хората не изпитват никакви 
затруднения. 

През четвъртото тримесе-
чие на 2022 г. за 67,8% от съ-
народниците ни приходите са 
останали без промяна спрямо 
последните 12 месеца. Ос-

вен това основните причини 
за увеличение на доходите и 
през четирите тримесечия са 
по-високите пенсии и соци-
ални помощи, както и инде-
ксирането на заплатите.

За пореден път лидерът 
на БсП корнелия нинова на-

помни, че партията предлага 
таван на цените като най-бър-
зо и резултатно решение сре-
щу поскъпването. По думите 
й намаляването на ДДс също 
е мярка, която помага.

КаКво 
чаКате?

КонфлиКт на интереси в ДКК
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Стотици хиляди левове са отпуснати за адвокатски хонорари на близ-
ко до шефа й дружество. “Това е безсрамно и безскрупулно нарушение на 
закона”, коментира пред ДУМА Смиляна Нитова, бивш шеф на ДКК.

а пореден път официалната статис-
тика изнася едни и същи данни - три 
четвърти от българите едва покриват 
всекидневните нужди с мизерните си 
доходи. Препотвърждаването на ин-
формацията за всяко следващо три-
месечие от държавния статистически 
институт обаче не сваля цената на 
кашкавала и на сиренето. това може 
да го направи само правителството, 
което очевидно чака ситуацията да из-
лезе от контрол и процентът на даве-
щите се да скочи на 90%, например. 

Докато големи европейски държа-
ви сложиха таван на цени, отговорни-
те институции у нас още се ослушват. 
Франция вече договори по-ниски цени 
на храните с търговските вериги. А у 
нас - същият бизнес, който слага та-
белките с цифровите измерения на 
производителността си пред съответ-
ния скъпоструващ продукт, който бъл-
гарите вече не могат да си позволят. 

От седмици социалистите призо-
вават не просто за спешни и адекват-
ни мерки срещу спекулата, за таван на 
цените и за намаляване на ДДс. това 
всъщност е отчаян апел за спасяване 
на затъващите в немотия българи, ко-
ито може да не знаят как се форми-
рат малки и големи потребителски 
кошници, кой и по какви методоло-
гии пресмята колко им трябва, за да 
оцеляват. но са наясно, че тяхната 
собствена торба ще остане пак празна 
на излизане от магазина.

З
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“Възстановяването на къщата на един от апостолите на Априлското въстание Иларион Драгостинов 
в Арбанаси ще е моя кауза в 49-ото НС. Нека заедно да преобразим тази тъжна гледка на забравата 
и неуважението, така че частица от славната ни история да заживее отново за нашите деца”, 
заяви водачът на листата на БСП във Велико Търново Кристиан Вигенин
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Делът на хората, кои-
то изпитват затруднения да 
покриват ежедневните си 
разходи остава относително 
висок, сочат данни на нацио-
налния статистически инсти-
тут. През последните месеци 
на 2022 г. над 75% трудно се 
справят с осигуряването на 
достатъчно средства за все-
кидневните си нужди.

Процентът на хората, които 
могат да покрият ежедневните 
си разходи достига 19,2%, а 
едва 4% не изпитват никакви 

затруднения. общо делът на 
лицата без затруднения през 
четвъртото тримесечие се уве-
личава незначително спрямо 
третото тримесечие на 2022 г.

През четвъртото триме-
сечие на 2022 г., за 67,8% от 
сънародниците ни доходът им 
е останал без промяна спрямо 
последните 12 месеца. този 
дял намалява с повече от 5 
процентни пункта спрямо пър-
вото и второто тримесечие, но 
все още е значителен. 

Едва 26,7% от българите са 

получили увеличение на дохо-
дите, което е с 1,2 процентни 
пункта по-малко в сравнение 
с трето тримесечие. това оз-
начава, че две трети от хората 
нямат ръст на възнаграждени-
ята си за отчетения период. 
освен това основните причи-
ни за увеличение на доходите 
и през четирите тримесечия са 
по-високите пенсии и социал-
ни помощи, както и индекси-
рането на заплатите.

намаление на доходите за 
последните 12 месеца са посо-

чили 5,5% от хората и макар и 
с малко, те са повече от пре-
дходния отчитан период. 

от нСИ отчитат и общата 
удовлетвореност от живота 
на българите. Анкетираните 
лица дават оценка по десе-
тобалната система, като през 
четвъртото тримесечие на 
2022 г. тя е 6,10.

За периода 6.7% от лицата 
са заявили, че са се чувства-
ли самотни през цялото или 
през по-голямата част от вре-
мето през последните четири 

седмици, докато 44.5% не са 
се чувствали самотни в нито 
един момент. 

По-висока е оценката по 
отношение на удовлетворе-
ността от личните взаимо-
отношения със семейството, 
приятелите, съседите и други 
- 7,39.

най-ниска е удовлетво-
реността на анкетираните на 
възраст 16 и повече години от 
финансовото положение на 
домакинствата им. тя задър-
жа нива от 4,70. 

махането на Паметника на Съветската армия в София, 
предложено от съветници от “Демократична България”, влезе 
в дневния ред на Столичния общински съвет. Предложението 
за демонтирането на паметника е включено в дневния ред на 
комисията по архитектура, но не е ясно кога ще се гледа от 
съветниците на сесията на СоС. 

Докладът за премахването на паметника в княжеската гра-
дина беше внесен през март 2020 г. три години предложени-
ето на “Демократична България” не влизаше за обсъждане от 
общинарите. това рязко се промени, след като на 24 февруари 
лидерът на ГЕРБ Бойко Борисов обърна курса и обяви, че вече 
иска махането на монумента. това се случи, след като гражда-
нин строши с чук надписа на паметника, а тази демонстрация 
породи отново дискусията за бъдещето на монумента, който е 
държавна собственост.

Дори и предложението да получи достатъчно гласове в 
общинския съвет, махането на паметника остава в ръцете на 
държавата, представлявана от областния управител. в същото 
време кметът на столичния район “Средец” трайчо трайков 
(“Демократична България”) поиска паметникът да бъде прех-
върлен на общината и тя да реши какво да прави с него.

омбудсманът Диана ковачева пита 
държавата  колко граждани през 2021 и 
2022 г. са получили т. нар. “водни помо-
щи” за питейно-битови нужди. тя е изпра-
тила писмо до служебния вицепремиер и 
министър на труда и социалната политика 
Лазар Лазаров и служебния финансов ми-
нистър Росица велкова, в което иска ин-
формация по области.

омбудсманът настоява да разбере за 
посочения период какви са размерите на 
изплатените социални помощи в лева, на 
колко лица са били дадени, включително 
основанието за отпускането им.

Повод за писмото на омбудсмана е 
драстичният скок на водата в цялата стра-
на, както и зачестилите жалби до институ-
цията на хора, които трудно плащат смет-
ките си за нея. 

Цените на вик услугите от началото на 
годината са се увеличили с 39,0 5%. в об-
ластите Разград, Силистра и варна цената 
вече е 5 лева  за куб. м.

“Бюджетите на домакинствата през 2023 
г. допълнително ще са натоварени с нови уве-
личени разходи за ползваните вик услуги”, 
категорична е ковачева и настоява за мерки, 
с които хората да бъдат подпомогнати.

Държавната агенция за закрила 
на детето (ДАЗД) призова политиче-
ските партии да не използват децата 
за политическа агитация в предсто-
ящата предизборна кампания.

“Практиката от отминали предиз-
борни кампании показва, че по време 
на публични събития се случва да се 
използват и разгласяват лични исто-
рии и данни на деца чрез показване на 
техния образ, имена или други при-
знаци, по които могат да бъдат иден-

тифицирани,” отбелязват от ДАЗД. 
от агенцията напомнят, че закрилата 
на децата срещу въвличането им в 
политическа дейност е гарантирано 
в редица международни актове и в 
националното ни законодателство. 
от ДАЗД напомнят още, че сведе-
ния и данни за дете не се разгласяват 
без съгласието на неговите родители 
или законни представители, както и 
от самите деца, ако са навършили 14-
годишна възраст.
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Столичната община пред-
вижда за отчуждаване на имо-
ти за важни инфраструктурни 
обекти през тази година 53 
млн. лева. това е записано в 

Програмата за придобиване, 
управление и разпореждане 
с общинска собственост, ко-
ято ще бъде приета на пред-
стоящата сесия на Столичния 
общински съвет в четвъртък. 
35 млн. лева от тази сума ще 
покрият придобиването на 
собственост в направление 

“обществено строителство”, 
а останалата сума е за допъл-
нителен списък на обекти, 
предложен от кметовете на 
райони.

от общината не предвиж-
дат да дават на концесия об-
щински имоти, след като през 
последните години всички 

подобни идеи се провалиха. 
През тази година кмето-

вете на районите ще могат 
да продадат общинските жи-
лища на техните наематели, 
които искат и отговарят на 
критериите. очаква се да бъ-
дат купени над 1500 апарта-
мента.

За решаване на проблема 
с наличието на частни имоти 
в зоната “Резерват Боянска 
църква” в програмата за 2023 
г. се планира срещу идеални-
те части, които са частна соб-
ственост от съсобствен позем-
лен имот, да бъде предложен 
общински имот за замяна.

СнимкаБТа

Фотоизложба на открито радва минувачите по главната улица на Бургас “Александровска”. 
Изложбата с автор Христо Анестев е посветена на Международния ден на влажните зони. 
Темата тази година е “Време е за възстановяване на влажните зони”

Над 75% от българите трудно 
покриват разходите си
2/3отхоратанесаувеличилидоходитесипрез
последнитетримесецанаминалатагодина

София предвижда за отчуждаване на имоти 53 млн. лева

Омбудсманът пита държавата 
за „водните помощи” 

ДАЗД призова децата 
да не се използват 
за политическа агитация 

Общинарите ще обсъждат 
демонтажа на Паметника 
на Съветската армия 
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бСП работи за понижаване 
на инфлацията и повишаване 
на доходите, заяви водачът на 
листата на "бСП за българия" в 
бургас инж. Петър кънев на сре-

ща с жители на комплекс "меден 
рудник". на нея бяха разисква-

ни акценти от предизборната 
платформа на бСП, свързани с 
осигуряването на благоденстви-

ето на хората и поставяне на об-

ществения интерес над частните 
интереси, осъществяване на со-

циално-солидарен модел за дър-

жавно, икономическо, обществе-

но и лично развитие и защита на 
конституционния ред, отстояване 
на принципите на прогресивно 
развиваща се правова държава в 
мирен свят без войни. 

За постигането на тези цели 
сме определили като приорите-

ти последователна политика за 
ръст на доходите и покупател-

ната способност на гражданите, 
реформа в образованието, раз-

витие на енергетиката, включи-

телно и ядрената, с дългосрочен 
държавен ангажимент за разра-

ботване на нови индустриални 
мощности и намаляване на енер-

гийната бедност, обобщи кънев.
водачът на листата на бСП 

във велико търново кристиан 
вигенин пък определи като своя 
кауза в следващия парламент 

спасяването и възстановяване-

то на къщата на иларион Дра-

гостинов в арбанаси. "Състоя-

нието на тази къща държавното 
безхаберие през последните 14 
години", заяви той. „лесно е да 
говорим за инфраструктура и 
социални проблеми в предиз-
борната кампания, трудно е да 
се защитят разходи, свързани с 
културата и историческото ни 
наследство. но е време всички 
да си дадем сметка, че трябва 
да пазим паметта на нашия на-

род“, категоричен бе вигенин. 
той припомни, че последните 
средства, които са отделени за 
бащината къща на иларион Дра-

гостинов са, когато министър на 
културата бе Стефан Данаилов, 
когато са отпуснати 90 000 лв. 
за възстановяване на каменна-

та ограда. "Патриотизмът не се 
изчерпва с развяване на знаме-

на и постове във фейсбук. той 
се доказва всеки ден. Затова 
нека заедно да преобразим тази 
тъжна гледка на забравата и не-

уважението, така че частица от 
славната ни история да заживее 
отново за нашите деца!“, призо-

ва вигенин.

БСП работи за ниска инфлация
и повишаване на доходите
ВъзстановяванетонакъщатанаИларионДрагостинов
щеемоякаузав49-отоНС,заявиКристианВигенин

Борислав Гуцанов поздрави варненски 
социалистки по случай предстоящия 8 март

Съветът за електронни медии (СЕм) 
ще направи фокусирано наблюдение на 
14 обществени и на 13 търговски дос-

тавчика за изборите, съобщи вчера пред-

седателят на регулаторния орган Соня 
момчилова в тв-интервю. тя призова 
медиите да не нарушават изборния ко-

декс и да не съобщават резултати от вота 
преди края на изборния ден. 

"разбирам, че повечето медии могат 
да си позволят да платят санкциите. но 
медиите са пример. не можем да разчи-

таме, че хората ще спазват законите, след 
като медиите ги погазват" подчерта мом-

чилова. Според нея глобите, които СЕм 
налага, са символични на фона на цените 
на рекламата в медиите. момчилова оба-

че подчерта, че финансовите санкции не 
бива да се завишават. 

"Последните години всички свикнах-

ме да работим в среда на постоянни пре-

дизборни компании и избори. надявам се 
да няма нарушения на изборния кодекс, 
на Закона за радио и телевизия. надявам 
се да няма и печални изводи от страна на 
организацията за сигурност и сътрудни-

чество на Европа", поясни момчилова.
СЕм ще следи за спазването на до-

говорите и на регламентите за присъст-

вие на партиите в медиите, като това 
включва равнопоставеност, плурализъм, 
недопускане на език на омразата, както 
и на ненакърняване на достойнството на 
участниците в изборите. "Знаем какво е 
черен пиар - набеждаване, компромати, 
непроверена информация и други. трудно 
е да наложим някаква култура в това отно-

шение", уточни момчилова. тя силно се 
надява на тези избори да има лидерски де-

бат. момчилова обясни, че освен всичко, 
СЕм ще оценяват мнението на зрителите 
за работата на Цик и дори на медиите.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Конференцията на Общинската организация на БСП в Симе-
оновград след проведен пълен цикъл отчети и избори, избра 
Господин Мирчев за свой председател. Бяха избрани нов състав 
на общинския съвет, председател на контролната комисия и 
делегати на конгреса. Участие в конференция на общинската 
организация на БСП участие взеха зам.-председателят на БСП 
и водач на листата на партията в Хасково Атанас Зафиров, 
членът на НС и втора в листата Смиляна Нитова, зам.-пред-
седателят на Общопартийната контролна комисия Гергана 
Алексова и експертът в отдел "Организационен" Динко Желев. 
Хасковските социалисти бяха категорични, че са мобилизирани 
и готови да работят за достойното представяне на кандидати-
те на БСП на предсрочните парламентарни избори на 2 април.

Социалистите в 
Симеоновград избраха 
Господин Мирчев 
за свой лидер

СЕМ ще следи 27 медии 
за изборите

Днес изтича срокът за подаване 
на заявления за гласуване в чужбина

Срокът за подаване на заявления за 
гласуване в чужбина изтича днес, съоб-

щи зам.-председателят на Цик росица 
матева. По думите й към момента бъл-

гарите зад граница, изявили желание да 
дадат гласа си на 2 април, са под 36 000. 
"на 2 октомври те бяха 50 000, но това 
нищо не означава. българите, които са 
извън страната могат да гласуват нався-

къде, където има изборна секция, без да 
са подали заявления или да се включени 
в списък", уточни матева.

Цик няколко дни е обсъждала как да 
изглежда протокола, за да не се получават 
грешки. матева е категорична, че в този 
му вид той ще бъде лесен за попълване 
от Сик. обръщаме внимание секцион-

ните избирателни комисии да се запоз-

наят предварително с изборните книжа, 
след няколко дни ще качим протокола в 
електронна форма на нашата страница, 

обясни матева. 
относно тъмната стаичка и гаранти-

рането на тайната на вота, тя подчерта, 
че ще има обособено място с параван, къ-

дето избирателите ще могат да застанат, 
за да попълнят бюлетините. това важи за 
местата, където се гласува с хартия, тъй 
като машините вече си имат прегради, 
които да гарантират тайната на вота. 

междувременно министерството 
на вътрешните работи откри денонощ-

на телефонна линия и имейл за сигнали, 
свързани с нарушения на изборния про-

цес при подготовката и произвеждането 
на парламентарните избори. гражданите 
ще могат да подават сигнали на телефон 
02/90 112 98 и имейл  izbori2023@mvr.
bg .телефонната линия ще е активна от 
2 март до 3 април. от мвр уточняват, че 
подаваните съобщения трябва да са отно-

сими към дейността на полицията.

Знакови имена и общественици учредяват в 
четвъртък инициативния комитет за провеждане-

то на референдум срещу навлизането на джендър 
идеологията в българските училища. то ще стане 
факт след внушителната гражданска подкрепа за 
инициативата на бСП в защита на българското се-

мейство и деца.
Елитният стрелец, печелил два пъти олимпий-

ско злато за българия, таню киряков обяви вли-

зането си в инициативния комитет. По-рано зад 
каузата застанаха нешка робева, бившият ректор 
на нСа проф. Светослав иванов, героят от Са-

Щ'94 Емил костадинов, световният шампион по 
вдигане на тежести Златан ванев, селекционерът 

на младежите по футбол ангел Стойков, автори-

тетният юрист владимир Шейтанов, популярният 
режисьор и актьор влади въргала, издателят иван 
гранитски, проф. радослав гайдарски, юристи, 
журналисти и представители на родителски орга-

низации.
При учредяването на инициативния комитет 

ще бъде обявен и въпросът за допитването до бъл-

гарските граждани, след което тръгва подписката 
за провеждането на референдума.

ик ще организира научна конференция с учас-

тието на лекари, детски психолози, психиатри, 
учени, юристи и историци за влиянието на джен-

дър идеологията върху развитието на обществото.

Учредяват ИК за референдума 
за джендър идеологията
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Сегашният Изпълнителен 
директор на “Държавната 
консолидационна компания” 
(Дкк) венцислав Димитров 
е наел за правни услуги адво-
катското дружество на Лазар 
Добрев, където е съдружник 
съпругата му, съобщава “труд 
news”. 

Димитров е адвокат от 
дружеството “Добрева, Ди-
митров и партньори”, където 
съдружник му е олга Добре-
ва. тя е съпруга на адвокат 
Лазар Добрев, чието адвокат-
ско дружество “Йорданов и 
Добрев” е наето от Дкк. 

Двете кантори са на един 
адрес в София.

венцислав Димитров беше 
назначен за изпълнителен ди-
ректор на Дкк от служебния 
министър на икономиката 
никола Стоянов през август 
2022 г., в началото на каби-
нета “Донев-2”. През същия 
месец Димитров е сключил 
рамков договор за предоста-
вяне на текущи правни услу-
ги с “Йорданов и Добрев”. от 
Дкк отрекоха да са сключва-
ли договори с адвокат Лазар 
Добрев и той да е избран за 
обслужващ дружеството адво-
кат, пише още “труд news”. 

Управител на “Йорданов и 
Добрев” е другият партньор в 
дружеството -  адвокат огнян 
Йорданов. месечните отче-
ти на кантората за октомври 
и ноември миналата годи-
на, “труд news” разполага, 
обаче са подписани от Лазар 
Добрев. те са адресирани до 
венцислав Димитров и на 
тяхна база са фактурирани и 
заплащани правни услуги по 
тарифа от 120 лв. на час без 
ДДС. За септември са отчете-
ни 25 часа за 3000 лв., за ок-
томври 66 часа и половина за 

7980 лв. без ДДС. 
Сред извършените услу-

ги, например, е вписване-
то на венцислав Димитров 
като единствен представител 
на Дкк, с което отпада съв-
местното представителство 
с председателя на Съвета на 
директорите Иван Зангочев. 
Голяма част от останали-
те услуги в отчетите също 
са запознаване и справки по 
различни казуси на друже-
ства от държавния холдинг, 
включени са неща като устно 
становище до изпълнителния 

директор и проведена среща 
с него. 

Извън рамковия договор 
шефът на Дкк е сключвал с 
“Йорданов и Добрев” отдел-
ни договори за правна защи-
та и съдействие по отделни 
дела. Единият е за изготвяне 
на отговор на депозирана от 
фалиралата ктБ въззивна 
жалба срещу решение на Со-
фийския градски съд, с което 
е отхвърлен иск на банката 
срещу Дкк за 21 млн. лв.  
Договореното възнагражде-
ние е 199 836 лв., а договорът 

и фактурата носят подписа на 
венцислав Димитров. оста-
налите договори са за по-мал-
ки суми - два за по 4260 лв. и 
един за 960 лв. с ДДС.

от държавната компания 
не са отговорили има ли връз-
ка изборът от Дкк на адвокат 
Лазар Добрев с адвокат олга 
Добрева от адвокатско дру-
жество “Добрева, Димитров 
и партньори”, пише “труд 
news”. оттам са потвърдили 
само наличието на действащ 
рамков договор за предоста-
вяне на текущи правни услу-
ги с обслужващо адвокатско 
дружество, без да споменава 
сключените отделни догово-
ри по отделни дела. 

Според “труд news” на 
въпроса по каква процедура 
е избран адвокат Добрев, от-
говорът бил единствено, че 
всички договори, сключени 
от Дкк, “следват стриктно 
действащото законодателство 
и съпътстващите го наредби”.

“това е явно, безсрамно и 
безскрупулно нарушение на За-
кона за конфликт на интереси”, 
коментира пред ДУма бив-
шият шеф на Дкк и водач на 
листата на “БСП за България” в 
Хасково Смиляна нитова. 

“Държавата демон-
стрира дейност, но реално 
не се бори с инфлацията.  
ако искаме да стопираме 
цените, като цяло мерки-
те трябва да бъдат други”, 
твърди Любомир Дацов, 
бивш зам.-министър на 
финансите. 

“в момента служеб-
ното правителство вдига 
медиен шум, но тези мер-
ки, които обявяват като 
борба с инфлацията, няма 
да решат проблема, а дори 
ще задълбочат взаимоот-
ношенията между прави-
телството с бизнеса. Едно 
от нещата, които трябва 
да се прави в условия на 
такъв тип инфлация, е да 
имаш добри взаимоотно-
шения с бизнеса, за да му 
помогнеш да произвежда 
повече. Смятам, че прави-
телственото говорене е по-
пулистко”, добави Дацов.

“Служебната власт 
създаде впечатление, че 
инфлацията може да бъде 
спряна за една седмица, 
което е илюзия. България 
е изнесла 8 пъти по-мал-
ко зеленчуци, отколкото 
е внесла. нашата страна 
не произвежда така, как-
то го е правила преди 
години”. това пък зая-
ви Богомил николов от 
“активни потребители” 
пред нова нюз. 

“И преди година се 
знаеше, че има опасност 
оранжериите да не засеят, 
защото знаеха, че цената 
на газа ще е висока”, каза 
представителят на потре-
бителите. 

“Естествено, всеки 
ще предпочете година да 
почива, вместо да произ-
веде нещо, което не може 
да продаде. Целевата по-
мощ за производителя я 
няма, помощи получиха 
мобилните оператори и 
други компании”, каза 
николов.

междувременно тур-
ция забрани  временно 
износа на домати, което 
още повече ще повиши 
цените им у нас. Южната 
ни съседка е най-големи-
ят вносител на домати у 
нас. миналата година са 
внесени общо 75 000 тона 
от този зеленчук през ми-
налата година. Пред бтв 
Цветомир Цеков от наци-
онална браншова камара 

“Плодове и зеленчуци” 
посочи, че българското 
оранжерийно производ-
ство в момента е на мини-
мума си заради високите 
цени на топлоносителите. 

“няма вътрешнокон-
куретни цени, а по трасе-
то има прекупвачи, които 
увеличават цените”, заяви 
Цветомир Цеков. По  ду-
мите му в момента крас-
тавици се внасят от Гър-
ция за 3,80 лв. килограма 
на борсите, а домати - за 
1,60-2,00 лв. от турция, 
а ако са розови стигат до 
3,50 лв. килото. 

“Заради липсата на 
адекватен контрол от стра-
на на държавата зеленчу-
ците стигат на двойно по-
високи цени за крайния 
потребител”, коментира 
Цеков. той разкритикува 
контролните органи, че 
чак са се задействали да 
правят проверки за нело-
ялни търговски практики 
в магазините. 

Увеличението от 70% 
на цените на яйцата е на 
годишна база. ако погле-
днем месечната база - пос-
къпването за ЕС е с 3,5%, 
а за България - с 2,6 на 
сто, което показва, че по-
скоро у нас се наблюдава 
задържане на цените. 

“на едро от завод 
бройката излиза на 28 
стотинки без ДДС. това 
са едни от най-ниските 

цени в ЕС. в Германия 
са с 15% по-скъпи, в 
Хърватска съответно - с 
20 на сто, а в Полша - с 
10%. Имаме сериозен 
експорт в момента”. това 
каза за България он еър 
председателят на Съюза 
на птицевъдите Ивайло 
Гълъбов.

“Според Евростат 
цените на пилешкото 
през февруари са били 

4,28 лв. за кг. те също 
са едни от най-скъпите в 
ЕС. С 80 на сто по-скъпи 
са пилетата в Германия, 
Франция - с 50 на сто, и 
Хърватска - с 20%. на 
пазара се внася основно 
месо от Полша, предназ-
начено за индустрията”, 
обобщи Ивайло Гълъ-
бов. той твърди, че не се 
очаква яйцата да поскъп-
нат около великден.

Главният прокурор Иван Гешев 
прояви интерес към информациите за 
липсващия асфалт от някои новопос-
троени магистрални участъци и изиска 
наличната информация от ресорните 
министри, съобщи държавното обви-
нение.

това става след като през послед-
ните месеци регионалният министър 
Иван Шишков заедно с мвр взеха се-
рия от проби за дебелината на асфалта. 
По думите на арх. Шишков на места 
липса до една трета от заложения по 
проект асфалт, а вътрешният министър 
Иван Демерджиев преди ден обеща 
“изненади” сред разследваните за ко-
рупция политици. 

в съобщението на прокуратурата е 
посочено, че Иван Гешев е изискал ин-
формацията във връзка с твърдения в 
медиите за извършени нередности при 

строителството и ремонта на магистра-
ли и участъци от републиканската път-
на мрежа, включително Северната ско-
ростна тангента и магистрала “Хемус”.

Повече от две години българската 
прокуратура води разследване за из-
пиране на част от парите, отпуснати 
от правителството на Бойко Борисов за 
строителството на магистрала “Хемус” 
. обвиняемите по делото вече са деве-
тима, а първият разследван бе футбол-
ният съдия Борислав колев, нарочен, 
че е изнесъл 50 млн. лева от парите за 
магистралата с чували. 

в края на 2018 година БСП органи-
зира петиция  до Европейската коми-
сия и оЛаФ с искане за проверка на 
качеството на българските магистрали 
в лицензирана европейска лаборато-
рия. тогава  Европейската прокуратура 
все още не съществуваше.

Гешев подхваща  
магистралите на Борисов

Птицевъдите се оправдават  
за скъпите яйца

Правителството имитира 
дейност срещу инфлацията

Конфликт на интереси в ДКК
Стотицихилядилевовеотдържавнатафирмаотпуснати
заадвокатскихонораривнарушениеназакона
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Доста стара е макси-

мата, че парите обичат 
тишината. ако се съо-

бразим с нея, се оказва,че 
през последните години 
у нас е доста шумно. По 
данни на БнБ през 2022 г. 
чисти 10 млрд. български 
капитали са изтекли към 
от страната. това са пари, 
които са изработени у нас 
и се изнасят зад граница. 
За същия период прито-

кът на чуждестранни ка-

питали у нас се изчисля-

ва на 8.5 милиарда евро. 
За периода 2010-2020-та 
нетният приток на чуж-

дестранен капитал се 
оценява на 13 млрд. евро, 
докато съвкупното нетно 
изтичане на български 

капитал в чужбина е 37 
млрд. евро, т.е. близо три 
пъти повече. това е ре-

корд и се случва по една 
проста причина - услови-

ята, които се предоставят 
в страната не са изгодни 
за инвеститорите. 

кой здравомислещ ин-

веститор може да си поз-
воли лукса да пренебрегне 
всекидневните  скандали, 
които разтърсват непро-

зрачната ни и непредви-

дима съдебна система. 
Съдебната реформа е по-

стоянно в устата на някои 
политици, но тя така и не 
се случва. в нормалните 
държави съдопроизвод-

ството се възприема като 
стожер на бизнес-средата 
за играещите по правила-

та бизнесмени. кога у нас 
това се е случвало?Лошото 
качество на българските 
институции е началната 
точка на порочния кръг 
между нестабилната среда 
за правене на бизнес и из-
тичането на капитали. 

освен това сметките 
за получаване на печалба 
от инвестициите се пра-

вят за дългосрочни пери-

оди, поне 10-15 години. 

Банките отпускат креди-

ти само при представяне 
на бизнес-планове с по-

добни времеви хоризон-

ти. Щом инвеститорите 
не виждат стабилизация 
на политическата и ико-

номическата среда в сред-

носрочен план, значи те 
не биха могли да очакват 
вложените пари скоро да 
започнат да се връщат във 
вид на дивиденти. в такъв 
случай единственият от-

говор на въпроса дали си 
струва да се инвестира в 
българската икономика е: 
“Забрави!”. Бизнесът не се 
нуждае от специални по-

кани, за да вложи парите 
си в определена държава. 
ако преценят, че условия-

та в България са стабилни 
и имат шанс да спечелят, 
бизнесмените сами ще 
дойдат, защото това им е 
работата - да търсят добра 
доходност на своите пари. 
но съдебната система не 
е сама в усилията да се 
прогонят парите от стра-

ната. към нея трябва да се 
прибавят и нерешавани с 
години проблеми във въ-

трешния ред и сигурност, 
в банковия и финансовия 

контрол. именно бъл-

гарските институции са 
тези, които изпращат по-

грешни сигнали към ин-

веститорите. За България 
е валидно правилото, че 
колкото един инвеститор 
е по-голям, толкова по-

вече той е застрашен от 
неприятности.

но и зад граница бъл-

гарските капитали не 
служат като средство за 
директни инвестиции. С 
тях се купуват ценни кни-

жа на други държави и 
портфейлни инвестиции 
с минимална доходност. 
или пък просто се вна-

сят в банки като депозити 
срещу нищожни лихви. 
въпросът в крайна сметка 
е  защо  парите продъл-

жават да напускат Бълга-

рия, където със сигурност 
биха имали по-висока 
доходност от чужбина. в 
случая има два отговора. 
Първият е, че парите оби-

чат тишината, а вторият 
е че в своето движение 
капиталите, като водата 
търсят най-малкото съ-

противление.
Явно тези две условия 

ги няма у нас . 

анатолийстанкулов

322 Г. ПР.Н.Е. - УМИРА АРИСТОТЕЛ, ДРЕВНОГ-
РЪЦКИ ФИЛОСОФ (р. 384 г. пр.н.е.). Създател на 
логиката, която разглежда като 
средство за познание. Определя 
нравствените добродетели като 
среда между крайностите. Сред 
основните му съчинения са “За 
душата”, “Етика”, “Политика”, 
“Риторика”, “Поетика” и др.

321 - НЕДЕЛЯТА Е ОБЯВЕНА ЗА ПОЧИВЕН 
ДЕН. Римският император 
Константин I сложил ред в 
употребата на седмицата, за-
щото множеството начини за 
това се превръщали все повече 
в проблем във връзка с религи-
озните вярвания. Той установил неделята като ден за 
религиозни ритуали и почивка за всички групи.

1876 - АЛЕКСАНДЪР БЕЛ ПАТЕНТОВА ТЕЛЕ-
ФОНА. Три дни по-късно в 
Бостън, САЩ, американ-
ският учен от шотландски 
произход провежда първия 
телефонен разговор с по-
мощника си Томас Уот-
сън, който е в съседната стая. Първата телефон-
на връзка в България е осъществена в днешния гр. 
Пордим. През 1877 г. по време на Руско-турската 
война при обсадата на Плевен се свързват крал Ка-
рол I от щаба на румънската армия и княз Николай 
Николаевич от щаба на руската армия.

1893 - В ПАЗАРДЖИК СЕ РАЖДА РАЙКО 
АЛЕКСИЕВ, ПУБЛИЦИСТ, КАРИКАТУРИСТ 
(УБИТ 1944 Г.). Известен с псев-
донима Фра Дяволо. Неколкокра-
тен председател на Съюза на 
дружествата на художниците. 
Основател, главен редактор и спи-
сувач на сатиричния в. “Щурец” 
(1932-1944). Автор на няколко 
сборника с хумористични разкази 
и фейлетони. През 1945 г. е осъден 
посмъртно заради “антисъветска” и “прогерман-
ска” пропаганда от Народния съд. През 1989 г. е 
реабилитиран.

1908 - РАЖДА СЕ АНА МАНЯНИ, ИТАЛИАН-
СКА АКТРИСА (УМИРА 1973 Г.) 
Участвала е във филмите “Ученич-
ката Тереза”, “Земята трепери”, 
“Сестра Летиция”, “Мама Рома” 
и др. С филма “Татуираната роза” 
става първата жена в историята 
на италианското кино, която пе-
чели “Оскар” и “Златен глобус” за 
най-добра женска роля.

1966 - ФРАНЦИЯ ОБЯВЯВА НАМЕРЕНИЕТО 
СИ ДА НАПУСНЕ НАТО. Седем-
годишната борба на президента 
Шарл дьо Гол (на снимката) с 
чуждото военно присъствие бе-
лежи кулминация. Републиката 
излиза от военната организа-
ция на пакта. В официална нота 
правителството обявява еваку-
ацията на 29 бази с 33 000 души личен състав от 
територията на страната, както и преместване-
то на централата на НАТО от Париж в Брюксел. 
Страната - учредителка на пакта, става отново 
негов пълноправен член през 2009 г.

1999 - УМИРА СТЕНЛИ КУБРИК, АМЕРИ-
КАНСКИ СЦЕНАРИСТ, РЕЖИСЬОР И ПРОДУ-
ЦЕНТ (Р. 1928 Г.). Автор на до-
кументални филми, но световна 
известност му донася антивоен-
ната сага “Пътеки на славата” 
(1957). Водеща тема в творбите 
му е насилието на обществото 
над отделния индивид. Негови са 
лентите “Спартак”, “Пълно бой-
но снаряжение”, “Широко затворени очи” и др.

Париитишинаw
w
w
.d
u
m
a
.b
g

Главният прокурор 
иван Гешев безочливо 
се закахърил, че при раз-
плитането на търговията 
с гласове институциите се 
занимавали с най-ниското 
ниво, а не хващали голе-

мите риби. и това нямало 
как да води до сериозна 
ефективност и борба с 
този вид престъпления. и 
изпъшка, че схватката с 
купувачите на вот прили-

чала на играта на стража-

ри и апаши...
Поредната нагла из-

цепка на обвинител номер 
1! Човекът  явно живее в 
друга реалност, в която се 
приема за нормално проку-

ратурата да седи с широко 
затворени очи и арогантно 
да  люпи семки. и удобно 
да забравя, че работа на 
овластените с тоги е да за-

дълбае дълбоко в гнездото 
на престъпниците, да го 
разрови и да го унищожи 
докрай...

на всички е ясно, че 
наближат ли избори, се 

разсмърдява на фини-

кийски знаци. и започват 
пехливанските борби за 
гласове. в зависимост от 
дълбочината на джоба 
на мераклията за топло 
местенце шепата със сре-

бърници е по-празна или 
по-пълна. ако пък смет-

ката му е тънка, се нами-

рат други, с по-дебела, 
които броят банкнотите. 
С уговорката, че като сед-

не в мекото кресло, длъж-

никът ще върне кредита 
- я с лобистко законче, я с 
привлекателна длъжност, 
я по друг начин. така 
де, безплатен обяд няма, 
нали?

а прокуратурата про-

дължава вече години на-

ред да се прави на умряла 
лисица и да си живурка 
комфортно в своя имаги-

нерен свят. наказаните с 
глобичка изборни търго-

вци бълха ги ухапала. Зад 

решетките няма никого от 
тях, а алъш-веришът с гла-

сове продължава да про-

цъфтява вече години. 
Статистиката от по-

следните избори е красно-

речива - ГЕрБ е на първо 
място по брой сигнали и 
разследвания за купуване 
на гласове, а веднага след 
тях се нареждат ДПС. 
всъщност май тук е заро-

вено кучето как да скочиш 
срещу своите...!?  1Защото 
не сме забравили как ма-

гистрати тропкаха като пу-

дели в угода на гербаджий-

ски придворни шутове... и 
как темида накланяше вез-
ните в зависимост от броя 
пачки в чинийките й.

По време на избори 
медиите, полицията и ма-

гистратите биват залива-

ни от сигнали за изборна 
търговия. Повечето от тях 
остават глас в пустиня. ни 
дума, ни вопъл, ни стон 

от институциите какво се 
случва с 99 на сто от тях. 
Сигурно е, че и на тези 
избори ще е така...Про-

куратурата и мвр ще се 
свиркат, ще ни обясняват 
колко много се трудят во-

тът да е честен, а обезвере-

ните хора все по-малко ще 
излизат да гласуват. 

колко още ще са затво-

рени очите на ония, които 
могат да сложат край на 
наглата търговия с надеж-

дата и вярата ни, че ние из-
бираме? Ще посмеят ли да 
прозрат най-сетне, че е вре-

ме да се сложи край на по-

рочния модел на изборно 
търгашество и да осветлят 
истината до дъно? Едва ли. 

По-важното е никой 
от нас да не забравя, че в 
крайна сметка на 2 април 
думата е наша и с нея мо-

жем да разстреляме ци-

низма на поданиците на 
темида...  

  �
Юлия КУЛИНСКА

Цинично

  �
Евгени ГАВРИЛОВ
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австрия, Дания, италия, 
кипър, финландия и Швеция 
са държавите, в които няма ми-
нимална заплата. в България тя 
е най-ниска в Ес. това е добре 
известно и едва ли скоро ще се 
промени, въпреки че от Нова 
година е 780 лева, което озна-
чава, че чисто човек получава 
около 610 лева. с такива запла-
ти са над половин милион бъл-
гари.  При неудържимо увели-
чаващите се цени на храните и 
на услугите.

Преди дни евродепутати 
критикуваха България за начи-
на, по който се образува най-ни-
ското възнаграждение. въпреки 
че дни преди края на 48-ото Нс 
депутатите най-сетне се раз-
браха за промените в кодекса 
на труда, според които мини-
малната заплата да бъде 50% от 
средната брутна. съгласието за 
увеличението има предистория. 
Преди всичко, предложението е 
на БсП и е още от октомври м.г. 
Левицата внесе над 40 пъти това 

предложение, което останалите 
партии по всевъзможни начини 
отхвърляха или отклоняваха. и 
в крайна сметка не го приеха 
така, както настояваше БсП.

Първо: БсП настояваше 
минималната заплата да е поне 
50% от средната. На това държа-
ва и синдикатите. второ: БсП 
настояваше новият механизъм 
да влезе в сила от 1 юли т.г. с 
дребни хитрости мнозинството 
обаче направи така, че новият 
механизъм ще влезе в сила от 
1 януари 2024 г. ако бе прието 
искането на БсП за 1 юли 2023 
г., страната ни нямаше да търпи 
критика от евродепутати. 

ако текстовете в кт не бъдат 
променени, най-вероятно в на-
чалото на 2024 г. минималната 
заплата ще бъде около 900-1000 
лв., прогнозира икономически-
ят съветник в кт “Подкрепа” 
ваня Григорова.

“Не може да се твърди, че 
тези 50% ще гарантират подо-
бряване на жизнения стандарт, 
тъй като е важно и какъв е сред-
ният доход в съответната стра-
на”, коментира съдокладчикът 
на Директивата Денис радке 
(Германия) от ЕНП. 

България трябва до 2 годи-
ни да транспонира в законода-
телството си Директивата (Ес) 
2022/2041 на Европейския пар-
ламент и съвета относно адек-
ватните минимални работни за-
плати в Ес от 19 октомври 2022 
г. На пръв поглед (заради упор-
ството на БсП!) страната ни си 

е свършила работата. всъщност 
не е точно така.

“сега сме изправени пред 
криза на покупателната способ-
ност. Държавите не трябва да 
чакат 2 години, а сега, при усло-
вията на тази висока инфлация, 

политиците   
да действат бързо

веднага”, категорична бе ах-
нес Йонхериус (Нидерландия) 
от Прогресивния алианс на 
социалистите и демократите, 
съдокладчик на приетата през 
септември 2022 г. Директива. 
т.е. от Европа ни казаха да на-
правим онова, за което насто-
яваха от месеци БсП и синди-
катите.

ако т.нар. парламентарно 
мнозинство се беше вслушало 
в разума, вместо да се вторачва 
в партийното си его, днес ми-
нимална заплата би позволила 
на повече хора да си плащат 
храната, наема, лекарствата 
и пр. от общия инат не пра-
ви изключение и служебното 
правителство. 

“трябва да постигнем дос-
тоен стандарт и да се намали 
социалното неравенство, като 
печеливши ще са работещи-
те”, заяви Йонхериус. тя бе 
категорична, че Директивата 

е крайно необходима в насто-
ящия момент, когато цените 
на хранителните стоки и го-
ривата се повишават и хората 
“едва свързват двата края”, а 
увеличаването на минимална-
та заплата е още един начин за 
подобряване на стандарта на 
живот и ограничаване на бед-
ността. идеята не е колко лева 
е минималната заплата, а как-
во може да се купи с нея.

Дали за над половин мили-
он българи има достоен стан-
дарт? Дали у нас се отчита 
покупателната способност на 
населението?

обикновено в България 
заговори ли се за увеличаване 
на минималната заплата, ра-
ботодателите заплашват или с 
разрастване на безработицата, 
или с разширяване на сивата 
икономика. 

Черният пазар  
е престъпление

и не е редно борбата с него да 
е свързана с ограничаване на 
минималната заплата, катего-
ричен е Денис радке. според 
колежката му ахнес Йонхериус 
в този случай водеща е ролята 
на инспекторатите по труда. 
тя даде за пример български-
те работници, наети в селското 
стопанство и месопреработва-
телната промишленост в Ни-

дерландия, на които се плаща 
по-малко. Йонхериус подчерта, 
че в подобен казус трябва да се 
намесят инспекциите по труда и 
на България, и на Нидерландия. 

адекватната минимална 
заплата е едната страна на про-
блема. Другата е колективното 
трудово договаряне. според из-
искванията на Директивата то 
трябва да обхване поне 80% от 
работещите. тук усилията тряб-
ва да са на социалните партньо-
ри - работодатели и синдикати. 

Денис радке даде пример 
със своята държава, заявявайки, 
че дори там обхватът на колек-
тивното договаряне е едва 50%. 
По думите му са необходими 
конкретни политически дейст-
вия за изготвяне на национални 
планове за постигане на тази 
цел. в сърцевината на Дирек-
тивата е активното участие на 
социалните партньори и гаран-
тирането на правата на работни-
ците, но без да бъдат накърнени 
националните традиции.

обичайно, повечето от съ-
временните български работо-
датели биха искали хората да 
работят по 9-10 часа дневно и 
да вземат по 500 лева, а оста-
налото или да не се плаща, или 
някак под масата. синдикатите 
настояват за конкретни мерки 
за изменения в националното 
законодателство за развитие на 
колективното договаряне. 

Да оцелееш 
с минимална заплата

СнимкаБГнЕС

какполовинмилионбългари
с610левадасикупяткилограм
краставициза6-7лева?
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Директивата не е закъсняла. Навсякъде в Европа цените експлоди-

рат, особено на хранителните продукти, сметките за горива и пр. 
Хората срещат сериозни трудности. Ако работите всекидневно, 
това трябва да ви дава достатъчно възможности да си купувате 
нови дрехи, да имате достоен стандарт на живот.  
Имаше хора, които твърдяха, че ЕС няма право да излиза с подоб-

на директива. С помощта на юристите стигнахме до заключението, че уважаваме националните 
традиции и формирането на работните заплати в държавите, в които това става изцяло въз основа 
на колективни трудови споразумения, както например в Швеция. Тези страни не са задължени да при-

лагат законоустановена минимална заплата. Но ако има законоустановена минимална заплата, тя 
трябва да зачита прага, който осигурява достоен начин на живот. Този праг гласи, че МРЗ трябва 
да гарантира достоен начин на живот, да се бори с бедността сред работещите, да я ограничава. 
Около 26 млн. души в Европа все още са в това положение на бедност, въпреки че работят. За да се 
достигне този праг на достоен живот, трябва да се отчита и покупателната способност в държа-

вите членки - хората да могат да си купят облекло, хранителни продукти, да се грижат за себе си и 
за семейството си. Така слагаме на масата идеята за една кошница от услуги и стоки, които хората 
да могат да си позволят. Директивата изисква оценка на МРЗ, т.е. държавите заедно със социални-

те партньори да оценяват дали наистина са определили минимална заплата, която е адекватна. За-

това предлагаме и оринтировъчен тест - или 60% от медианната, или 50% от брутната СРЗ. Може 
да има и национални референтни стойности, но трябва да се оценява дали минималната заплата е 
адекватна и дали отговаря на заложените изисквания.

ахнЕСЙонхЕриуС:

Цените експлодират,  
хората срещат трудности

ДЕниСраДкЕ: 

 

 

 

 

 

 

Сега имаме обща цел - във всяка 
държава член на ЕС обхватът 
на КТД да стигне 80%. Това не 
е просто препоръка, не казваме: 
“Би било добре да стане”. Не! 
Става въпрос за конкретни 
политически действия, които 
следва да бъдат предприети. 
Ако не бъдат изпълнени, ще 
трябва да обясните пред ЕК кои политически действия не са 
били предприети и какво ще предприемете, за да стигнете 
по-близо до зададената цел. Това е важно не само за прияте-

лите ни от Източна Европа, а и за страната, от която идвам 
аз. При нас КТД е около 50% - дори в Германия ще се изисква 
голяма стъпка, за да постигнем заложената цел. Става въпрос 
за ангажиране и активно участие на социалните партньори. 
Това е заложено и в сърцевината на директивата. Искаме да 
гарантираме възможно най-високо участие на социалните 
партньори и да гарантираме правата на работещите.

Трябва да гарантираме 
правата на работещите
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Джо БайДън и олаф Шолц 
осъДиха Русия и отложиха 
тъРговската война с китай

Сигналът към моСква е яСен: СаЩ и германия твърдо Стоят зад зеленСки и Ще го въоръжават  
С най-Съвременни оръжия, докато Путин не изтегли руСките войСки от украйна

След като меСеци наред отхвърляше Призивите на киев и нато, във вашингтон канцлерът отСтъПи и Се 
СъглаСи да изПрати танкове “леоПард” на новия източен фронт

двамата лидери Се разминаха за заПадните Санкции СреЩу китай. канцлерът е заел изчаквателна  
Позиция, заЩото Пекин е най-важният търговСки Партньор на Берлин. ПерСПективата да Бъде ударен  
милиардният БизнеС С китай хвърля в Паника германСките Производители на автомоБили
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канцлерът Шолц направи 
кратко посещение във вашинг-

тон, продължило само няколко 
часа. оста “вашингтон - Бер-

лин” става все по-важна. от-

давна в трансатлантическите 
отношения не се бе случвало 
толкова много. Германският ви-

цеканцлер роберт Хабек едва се 
бе върнал в Берлин от вашинг-

тон, когато външната министър-

ка аналена Бербок в ню Йорк, 
заедно със своя американски 
колега в Съвета за сигурност 
на оон, осъди за пореден път 
русия за нейната агресивна вой-

на срещу Украйна. малко след 
това и самият канцлер се качи 
на самолета за вашингтон.

това е второто му посеще-

ние в Белия дом за последните 
15 месеца, откакто е на власт. 
Под негово ръководство сега 
германското правителство иг-

рае важна роля в стратегията 
на съюза около СаЩ в борбата 
срещу руския агресор.

изненадващата победа на 
Шолц на изборите в края на 2021 
г. първоначално беше възприета 
доста критично във вашингтон. 
от една страна, просто защото 
мандатът на ангела меркел от-

беляза края на един период от 16 
години на сигурност и надежд-

ност. но също така и защото 
мнозина в СаЩ подозираха гер-

манските социалдемократи, че 
предпочитат русия пред СаЩ 
- не на последно място и заради 
интензивните отношения на по-

следния канцлер от тази партия 
- Герхард Шрьодер - с руския 
президент Путин.

Стр. 9

ЕС ще трябва да премине 
към военновременна икономи-

ка, ако се надява да отговори 
на нуждите на бойното поле на 
киев, заяви еврокомисарят по 
вътрешния пазар тиери Бретон. 
той допълни, че  работи заедно 
с шефа на външната политика 
на ЕС Жозеп Борел - за разши-

ряване на промишления капа-

цитет в Европа, за намаляване 
на затрудненията в доставките и 
за оказване на натиск върху бан-

ките, които трябва да увеличат 
кредитирането, за да улеснят во-

енните трансфери към киев.
Бретон настоява европейска-

та отбранителна промишленост 
да премине към военновременен 
икономически модел и така да се 
погрижи за отбранителното про-

изводство, започвайки с въпроса 
за боеприпасите.

въпреки че пожелали ано-

нимност дипломати изразиха 
съмненията си пред “Файнен-

шъл таймс” и зададоха въпро-

са “как ще платим за това?”, 
усилията за ускоряване на 
доставките за киев и попъл-

ване на вътрешните запаси на 
Европа идват, след като ук-

раинският военен министър 
алексей резников поиска от 
ЕС 250 000 артилерийски сна-

ряда на месец.
Украинските войски се нуж-

даят от най-малко 356 400 сна-

ряда на месец, за да използват 
артилерията си до пълен капаци-

тет, твърди резников.
Боеприпасите за киев ще 

струват на Евросъюза 825 ми-

лиона евро само за месец, но 
длъжностните лица все още не 
са потвърдили конкретни ци-

фри. трудно е да се проследи 
колко снаряда получава Ук-

райна от Европа, но само през 
последната година, по данни на 
Пентагона, СаЩ изпратиха над 
1 милион 155-милиметрови ар-

тилерийски снаряда...Американският танк “Брадли” 

оста „вашингтон - 
Берлин“ 
е все по-важна

Еврокомисарят
повътрЕшния
пазартиЕри
БрЕтон:

Ес върви 
към военна 
икономика

танковатасдЕлка:

немците дават „леопард“, 
Пентагонът - „Брадли“

от Белия дом и от канцеларията на канцлера Шолц се появи-

ха противоречиви сведения за това как се е решил въпросът за 
предоставяне на танкове за Украйна. 

Съветникът по националната сигурност Джейк Съливан каза, 
че Германия е поставила доставката на американските машини 
за пехотата “Брадли” като условие за обещанието Берлин да пре-

достави танкове “Леопард”. 
Германското правителство отрече това, но опозиционните 

сили подозират, че тези раздразнения вероятно са станали при-

чина за посещението във вашингтон. 
Председателят на консервативния Християндемократически 

съюз (ХДС) Фридрих мерц заяви пред германски медии: “веро-

ятно е имало проблем за изясняване с танковете. имало е цяла 
поредица от противоречия. Байдън и Шолц са искали да говорят 
за тези противоречия”...

Боеприпасите за Киев 
ще струват на Брюксел 
825 милиона евро 
само за един месец
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Мъж носи кръст на протестно шествие в Белград срещу френско-германския план за разрешаване 
на конфликта с Косово. Много сърби са гневни от западния натиск върху страната им да нормализира 
отношенията си с Косово, за да си разчисти пътя за присъединяването към ЕС

10 000 украинци в 
оперативно обкръжение
Разцеплениевкиевскотовоенно-политическоръководство

Украинските медии съ-

общават, че е взето решение 
за частично извеждане на 
украинските части от стра-

тегическия град Артьомовск 
(Бахмут на украински), след 
като и последните пътища 
за снабдяването му са или 
разрушени от украинците, 
или под огневи руски кон-

трол. Градът е в оперативно 
обкръжение и е възможно в 
“котел” да попаднат над 10 
хиляди бойци. Защитниците 
спешно се опитват да се ук-

репят в съседния град Часов 
Яр, копаейки окопи в негова 
близост. 

Президентът на Украйна 
володимир Зеленски при-

зна, че вСУ водят “болезне-

ни и трудни” битки. Падане-

то на Артьомовск се смята 
от Русия за важна стратеги-

ческа стъпка в рамките на 
овладяването на региона на 
Донбас. 

Западните медии са песи-

мистични за съдбата на от-

браната. Според “Уолстрийт 
Джърнъл” през последните 
месеци около града са разби-

ти най-подготвените части 
на вСУ. “ню Йорк таймс” 
твърди, че макар в киев 
официално да говорят, че 
предаването на града не се 
разглежда, обществеността 
постепенно се готви за това. 
Цитираният от изданието 
американски военен експерт 
Роб Лий смята, че защитата 

на града изразходва ресур-

сите, необходими за плани-

раното от вСУ настъпление 
през пролетта. 

Появяват се косвени 
данни за разделение и в 
украинското, и в руското 
командване. Според гер-

манския вестник “Билд” 
главнокомандващият на 
вСУ валерий Залужни е в 
спор със Зеленски за изтег-

лянето от Артьомовск. от 
военна гледна точка е по-
добре елитните части да се 
оттеглят на по-добри пози-

ции, вместо да бъдат обкръ-

жени, но според президента 
градът трябва да се държи 
до край по политически съ-

ображения. 

Собственикът на част-

ната военна компания “ваг-

нер”, която води руския 
щурм към стратегическия 
град, отново се оплака от 
министерството на отбра-

ната, че не му предоставя 
достатъчно муниции. той 
заяви, че руски провал в 
района ще има негативни 
последици за цялата военна 
операция.

Германският канцлер 
олаф Шолц предупреди 
китай с последици, ако из-

прати оръжия на Русия за 
нейната война в Украйна. 
Същевременно от европей-

ските институции обявиха, 
че няма доказателства за по-

добни военни доставки.

опозиционният блок на турция ще обяви кемал кълъчда-

роглу, лидер на кемалистката  народнорепубликанска партия 
(нРП), за единствен кандидат на изборите на 14 май, съобщи 
“Хюриет”. опозиционният блок се състоеше от шест партии, 
но наскоро от него излезе Добрата партия, ръководена от 
мерал Акшенер. тя се обяви против кандидатурата на къл-

ъчдароглу и подкрепи кандидатурите на истанбулския кмет 
Екрем Имамоглу или на столичния кмет мансур Яваш, защо-

то техните рейтинги са по-високи. кметовете са съпартийци 
на кълъчдароглу.

в същото време мерал Акшенер обяви, че е готова да се вър-

не в опозиционната шесторка, стига да се постигне съгласие по 
кандидатурата на някой от кметовете. “в проведените проучвания 
тези две имена имат много по-висока подкрепа от моята и на г-н 
кемал”, каза Акшенер пред телевизия Хабертюрк. “Ако шестор-

ката или г-н кемал приемат това, което не аз, а народът казва, ще 
се върна без никаква гордост”, заяви мерал Акшенер.

Френското правителство постигна споразумение с основните 
вериги супермаркети в страната да намалят значително цените на 
щандовете за основните потребителски стоки. “Антиинфлацион-

ната кошница” трябва да защити населението с ниски доходи от 
ускоряващотата се инфлацията. 

“търговците на дребно на хранителни стоки  се съгласиха да 
предлагат на клиентите възможно най-ниските цени за тримесе-

чен период за набор от продукти по техен избор”, заяви френският 
външен министър Брюно Льо мер след среща с ръководството 
веригите супермаркети. отстъпките ще струват на търговците 
“стотици милиони евро”, каза Льо мер.

очаква се след изтичането на срока търговците на дребно и 
високопоставени правителствени представители да разгледат по-

стигнатите резултати. 
Френската годишна инфлация се ускори през февруари до 7,2 

на сто спрямо 7% през януари. основният скок е именно при хра-

нителните стоки.

Работници и служители на 
концесионни договори протестират 
в Чикаго с искането работодателите 
им да сключат трудови договори 
с тях. Те предупредиха, 
че ще напуснат работа, 
ако искането им не бъде изпълнено

Френските супермаркети
обещаха ниски цени

Разнобой в турската
опозиция за изборите

Началникът на гарата 
в Лариса е под стража

Съдът наложи на 59-годишния 
началник на гарата в Лариса посто-
янна мярка за неотклонение “задър-
жане под стража”. Той даде офи-
циални показания за катастрофата 
между два влаката миналата сед-
мица, при която загинаха 57 души. 
Заплашва го присъда от 10 години 
затвор. 

Испания изравнява броя 
на мъжете и жените 
в политиката

Испания приема закон, който ще 
изравни броя на мъжете и жените 
на важни постове в държавата. 
Паритетът става задължителен в 
правителството, в изборните листи 
и в ръководните органи на големите 
компании. Равенството между два-
та пола ще се гарантира при персо-
нал от най-малко 250 служители с 
поне 40% жени. 

Естонците избраха 
нов парламент

Либералната Партия на рефор-
мите на премиерката Кая Калас 
спечели парламентарните избори в 
Естония и ще има 37 от 101 места. 
Втора е Консервативната народна 
партия на Естония със 17 места, 
следвана плътно от лявата Цент-
ристка партия с 16 места. За първи 
в парламента влезе друга опозици-
онна партия - либералната “Ести 
200” с 14 места. Калас ще трябва 
да търси коалиция. 

Пореден трус в Турция
Поредно земетресение с магни-

туд 4,5 по Рихтер бе регистрирано 
в южния окръг Хатай. Един човек 
е бил ранен при срутването на 6-е-
тажна сграда в град Шанлъурфа. 
Сградата вече е била повредена.

Атентат в Пакистан
Най-малко 9 души загинаха и 16 

бяха ранени при самоубийствена 
атака в Пакистан. Нападателят е 
атакувал камион, превозващ поли-
цаи. Камикадзето карал мотоцик-
лет и се ударил в задната част на 
камиона.

Рекордно стопяване 
на леда в Антарктика

Според сателитни данни леде-
ното покритие на континента се е 
стопило с 1,79 млн. кв. км, алармира 
британският в. “Гардиън”. Площта 
на разтопения лед е рекордна за по-
следните 44 години. Самият конти-
нент е с площ 14 млн. кв. км.



икономика
9

2023

вторник
7 март

От стр. 7
 

  �
Инес ПОЛ

и тогава започна руската агресивна 
война. а Германия, с нейните тесни ико-

номически отношения с русия, се оказа 
в центъра на вниманието и на критики-

те. аз самата бях в Белия дом на първа-

та пресконференция на Байдън и Шолц 
две седмици преди началото на войната. 
няма да крия колко мъчително беше да 
преживея мълчанието на Шолц по отно-

шение на газопровода “Северен поток 
2”. недоволството витаеше във въздуха, 
а срещата между двамата изглеждаше 
точно обратното на началото на едно 
дългогодишно приятелство.

избухването на войната промени всич-

ко. останалото е нова съвременна исто-

рия. войната е вече на една година. както 
и речта на канцлера за “повратната точка”. 
междувременно администрацията на Бай-

дън не спира да подчертава колко близки, 
изпълнени с доверие и важни, са отно-

шенията между двете страни. в СаЩ се 
разбира и оценява колко дълъг е пътят, по 
който са поели не само олаф Шолц и него-

вото правителство, но и цяла Германия. и 
че преди една година никой не можеше да 

си представи, че Германия някога ще бъде 
готова да предостави толкова голяма фи-

нансова и военна подкрепа за Украйна.
По време на това работно посещение 

нямаше пресконференция, но на кратката 
фотосесия с изявление в овалния каби-

нет можеше да се усети, че уважението, 
което двамата мъже изпитват един към 
друг, е искрено, а доверието е налице. 

Сигналът към русия е ясен: заедно 
сме твърдо на страната на Украйна

налага се усещането, че западният съюз 
не е самотен бегач. вярно е, че общото съ-

брание на оон прие с голямо мнозинство 
миналата седмица резолюция, осъждаща 
руската агресия и призоваваща Путин да 
се изтегли от Украйна. но все пак изглеж-

да, че е въпрос на време първите държави 

да започнат да напускат лодката и да тър-

сят нова близост с китай и русия.
Фундаментални изглеждат разли-

чията по отношение на китай. Докато 
американският президент заема все по-
твърда позиция и разчита и на икономи-

чески санкции, германският канцлер е 
заел изчаквателна позиция и все още се 
надява, че китай няма да доставя оръжие 
на русия. китай остава най-важният тър-

говски партньор на Германия.
Перспективата да бъде нанесен удар 

по бизнеса с китай плаши не само гер-

манските производители на автомобили. 
олаф Шолц не е човек на големите и 
гръмки жестове. той не си позволява да 
се хвали с успеха, който е постигнал, като 
е накарал СаЩ да се съгласят да доставят 
своите танкове “Ейбрамс” на Украйна. За 
това той е критикуван в собствената си 
страна. в СаЩ обаче това тихо отноше-

ние обикновено отваря врати.
Шолц е наясно с продължаващата 

зависимост на страната от военната под-

крепа на СаЩ. и че ще са необходими 
много години, ако не десетилетия, преди 
Европа да е в състояние сама да се изпра-

ви срещу агресор като владимир Путин. 
в лицето на Джо Байдън той има един 
американски президент, който разбира и 
приема неговия предпазливо обмислен 
начин за правене на политика.

Президентът на Европейска-

та комисия Урсула фон дер Ла-

йен ще обсъди чистата енергия и 
веригите за доставки с президен-

та Джо Байдън във вашингтон 
на 10 март, съобщи Белият дом. 
в същото време европейските 
страни се притесняват, че нови-

те субсидии на СаЩ ще навре-

дят на техните икономики.
Законът за намаляване на 

инфлацията на Байдън - законо-

проект за 430 милиарда долара, 
който предлага огромни субси-

дии за произведени в СаЩ про-

дукти и е насочен към справяне 
с климатичната криза и насърча-

ване на възобновяемата енергия, 
предизвика европейския гняв.

“те ще обсъдят координаци-

ята между СаЩ и ЕС за борба 
с климатичната криза чрез инве-

стиране в чисти технологии, ба-

зирани на сигурни вериги за дос-

тавки”, се казва в изявлението.
министърът на финансите на 

СаЩ Джанет Йелън разговаря 

на 2 март със заместник-предсе-

дателя на Европейската комисия 
валдис Домбровскис относно 
разгръщането на средствата от 
закона и необходимостта от на-

сърчаване на зелената енергия в 
Щатите и ЕС, съобщи нейният 
кабинет.

Домбровскис написа в ту-

итър, че дискусията с Йелън 
за американския закон е била 
конструктивна. “напреднахме 
в дискусиите относно опасени-

ята на ЕС за закона за зелените 
субсидии и възможността за 
осигуряване на привилегирован 
статут на ЕС по отношение на 
суровините”, посочи той.

При посещението през де-

кември на френския президент 
в Белия дом Байдън каза, че за-

конопроектите, насочени към 
стимулиране на възобновяемата 
енергия в СаЩ и производство-

то на полупроводници, имат 
“проблеми”, които могат да бъ-

дат решени.

Европейската комисия пред-

стави миналия месец своя индус-

триален план за Зелена сделка в 
отговор на мярката на СаЩ, 
с увеличени нива на държавна 
помощ, за да помогне на Европа 
да се конкурира като производ-

ствен център за чисти техноло-

гични продукти.
Байдън и Фон дер Лайен също 

така ще направят равносметка на 
работата на съвместната работна 
група за енергийна сигурност, ко-

ято беше създадена преди годи-

на, за да помогне за намаляване 
на зависимостта на ЕС от руските 
изкопаеми горива, се казва в изя-

влението на Белия дом.
Двамата ще обсъдят и пре-

дизвикателствата, поставени от 
китай. вашингтон и неговите 
съюзници заявиха през послед-

ните седмици, че китай обмисля 
да предостави оръжия на русия, 
което Пекин отрича. Помощни-

ците на Байдън не са предоста-

вили публично доказателства.

Участието на СаЩ в събитията в Украйна и разширяването 
на нато до границата на русия доведоха до войната в Украйна, 
заяви в интервю  американският историк и политически анали-

затор проф. ноам Чомски.
“идеята Украйна да се присъедини към западен военен съюз 

би била доста неприемлива за който и да е руски лидер. Горба-

чов се съгласи да позволи на Германия да се присъедини към 
нато при условие, че военният съюз няма да се разшири нито 
сантиметър на изток. Пактът моментално се премести в източна 
Германия. тогава клинтън се появи и го разшири точно до гра-

ниците на русия”, коментира Чомски.
репортерът на Евронюз каза: “може да разберете защо пре-

зидентът на Украйна би възприел присъединяването към нато 
като защита на страната си...”

Чомски реагира остро: “не, не! крим беше отнет след сваля-

нето на правителството, нали? това не защитава Украйна, това 
заплашва Украйна с голяма война. това е стратегическа заплаха 
за русия, на която всеки руски лидер би трябвало да реагира.”

Оста „Вашингтон - Берлин“ 
е все по-важна

ВизитатанашефанаеКВСаЩ:

Фон дер Лайен ще се бори 
за „зелените субсидии“

америКанСКиятиСториК
проф.ноамЧомСКи:

Западът запали 
войната в Украйна
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ЕС трябва да създаде свой 
собствен отбранителен съюз, 
без САЩ, тъй като америка-
нците често преследват лични 
интереси, когато се занимават 
с въпроси на международ-
ната сигурност, каза унгар-
ският министър-председател 
виктор орбан в интервю в 
швейцарския седмичник "Die 
Weltwoche".

"Едно европейско нАто 
би било решение. Предложих 
това още през 2012 г.", каза 
орбан, допълвайки, че подхо-
дът на западните държави към 
конфликта в Украйна се опре-
деля от САЩ, докато Европа 
губи своята идентичност "емо-
ционално и интелектуално".

"в решенията, взети в Брюк-
сел, разпознавам по-често аме-
риканските интереси, отколко-
то европейските. във войната, 
която се води по границите на 
Европа, днес последната дума 
имат американците. не обви-
нявам американците, защото 
лъвът яде месо. не може да се 
очаква да пасе", каза орбан.

"Ако тръмп бе спече-
лил президентските избори в 
САЩ, нямаше да има война. 
Смяната на правителството в 
Германия също взе своето", 
коментира той.

Премиерът на Унгария 
смята, че днес "липсва воля, 
поне на Запад", за разрешава-
не на ситуацията в Украйна. 
много народи - араби, бразил-
ци, индийци, китайци, турци - 
искат скорошно прекратяване 

на конфликта, каза той.
През следващите две-три 

години Русия може да изпита 
трудности, но след това ситу-
ацията отново ще се промени 
към по-добро, защото русна-
ците умеят да се учат и да се 
адаптират към трудностите и 
не бива да бъдат подценявани, 
заяви унгарският премиер.

орбан каза също, че по 

време на последната им сре-
ща Путин му е казал, че виж-
да проблем във "вече създа-
дените американски ракетни 
бази в Румъния и Полша, 
както и във възможното раз-
ширяване на нАто към Ук-
райна и Грузия за разполага-
не на оръжия там".

"освен това американците 
отмениха важни договори за 

разоръжаване. Ето защо Путин 
не можеше да спи спокойно.

моят външнополитически 
наставник беше германският 
политик от СвДП ото Граф 
Ламбсдорф. той ми обърна 
внимание на разликата между 
разбиране и приемане. Аз раз-
бирам какво каза Путин, но не 
приемам това, което направи", 
каза още орбан.

  �
Анета ЗАХОВА (Чехия),  
Давиде БАСО (Франция)

Руската инвазия в Украйна накара 
френския президент Еманюел макрон 
да признае необходимостта от укреп-
ване на европейския стълб на нАто, 
вместо да натиска за създаване на обща 
армия на ЕС.

“Европейската отбрана не означа-
ва да декларираме, че имаме армия на 
ЕС”, каза новоизбраният президент на 
Чехия Петр Павел. Бившият натовски 
генерал даде да се разбере, че е говорил 
с макрон по темата. Според Павел ЕС е 
водещ фактор в подкрепата на Украйна, 
но все още не е в състояние да поеме во-
деща роля в отбраната на Европа.

“Европейската отбрана - говорих за 
това в мюнхен с президента макрон - 
не означава да декларираме, че имаме 
европейска армия или армия на ЕС”, 
каза Павел пред журналисти в Прага, 
включително пред EURACTIV - Чехия.

“вече има голяма промяна от стра-
на на президента макрон. от идеята за 

европейска армия, за която той говоре-
ше преди години, на фона на мозъчна-
та смърт на нАто, до това сега да каз-
ва, че трябва да изградим европейска 
отбрана върху европейския стълб на 
нАто, което аплодирам. това е разум-
на промяна”, каза Павел.

все пак в речите, които произне-
се преди срещата с Павел, френският 
президент подчерта нуждата ЕС да има 
независимо командване в рамките на 
нАто. По информация на EURACTIV 
Франция настоява да запази военното 
си оборудване и технологии в състояние 
на оперативна съвместимост с тези на 
САЩ. това означава, че нАто е ключов 
елемент за отбраната на Франция въпре-
ки предишните коментари на макрон.

И двамата лидери - Павел и макрон 
- предупреждават, че САЩ много ско-
ро може да насочат вниманието си не 
към Европа, а към тихия океан. Павел 
е убеден, че за да може Европа да про-
веде мащабна военна операция, без да 
зависи от подкрепата на САЩ, тя тряб-
ва да има така наречените “стратеги-
чески средства”. такива стратегически 
фактори са стратегическите транспорт-

ни връзки, логистични възможности, 
стратегическа комуникация, включи-
телно сателити, както и стратегическо 
разузнаване.

“от тези способности Европа разпо-
лага само с минимума”, добави Павел, 
който е бивш ръководител на военния 
комитет на нАто. 

в миналото макрон публично се 
изказа за създаването на армия на ЕС, 
като идеята често бе подкрепяна от ня-
кои лидери на ЕС. от друга страна, из-
точноевропейските страни - и по-дис-
кретно вашингтон и нАто - работеха 
срещу подобен сценарий. вместо това 
страните от Източна Европа подчерта-
ват необходимостта от укрепване на 
отбраната на ЕС като част от нАто.

“няма да защитим европейците, 
ако не решим да имаме истинска евро-
пейска армия. Изправени пред Русия, 
която е на нашите граници и показа, че 
може да бъде заплаха, трябва да имаме 
Европа, която да се защитава повече 
сама, без да зависи единствено от САЩ 
и по суверенен начин”, каза макрон.

През 2018 г. макрон уверяваше, че 
ЕС не може да се защити без “истин-
ска европейска армия”. той говореше 
за заплахата от Русия и за “авторитар-
ни сили, които се появяват отново и се 
превъоръжават по краищата на Евро-
па”. той дори говореше за “защитата от 
китай, Русия и САЩ”, имайки предвид 
решението на тогавашния американ-
ски лидер Доналд тръмп да се оттегли 
от договора за ядрено разоръжаване от 
80-те години...

Либертарианската партия на САЩ 
призова за прекратяване на финансова-
та и военна подкрепа за Украйна, се каз-
ва в туитър-акаунта на партията. “ние 
подкрепяме внесената от републикан-
ците “Резолюция за умората от Украй-
на”. Цялата помощ за Украйна трябва 
да бъде прекратена. Съединените щати 
вече са предоставили на киев милиарди 
долари, което е много повече от това, 
което трябваше да бъде отделено...

Либертарианската партия е 
основана през 1971 г. Тя е третата по 

големина партия в САЩ по отношение 
на гласовете на избирателите и броя 
на кандидатите на избори, мнозина я 
определят и като най-бързо развива-

щата се партия в САЩ. Партията из-
разява идеите на либертарианството: 

подкрепа за по-слабо регулирани пазари, 
силни граждански свободи (подкрепящи 

еднополовите бракове и други права 
на ЛГБТ), легализиране на канабиса, 

отделяне на църквата от държавата, 
отворена имиграция, неутралитет по 

дипломатически въпроси, ненамеса във 
войни на други държави, свобода на 

търговията. Тя подкрепя и по-облекче-
ни закони за оръжията. Либертариан-
ската партия настоява за излизането 

на САЩ от ООН. Партията няма ети-
кет “ляво” или “дясно”, но я смятат за 
по-лява от Републиканската и по-дясна 

от Демократическата партия.

Викторорбанпредлага:

ЕВРОНАТО, 
но без САЩ

либертарианската
партиянасаЩ:

Спрете 
подкрепата 
за Киев!

Макрон вече не иска армия на ЕС
ЕвропЕйскитЕ въоръжЕни сили сЕ оказаха сън в лятна нощ
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За пореден път на тези 
избори БСП се е сдобила 
със свой отровен двойник, 
чиято единствена цел да от-
влече гласове от социалис-
тическата партия. и това е 
коалиция “левицата”, един 
гръмокипящ коктейл, който 
се състои от мая манолова, 
татяна Дончева, АБв, Спас 
Панчев и един куп отломки 
от БСП, призраци от минало-
то на партията, които си ми-
слят, че могат да получат нов 
живот като надуват протест-
ни децибели и изпълнят ме-
диите с еротични въздишки 
за случилото се обединение 
на левицата. тук особено се 
отличава костадин Паскалев, 
който вече откровено рабо-
ти за “левицата” и само ден 
след скандалите на конгреса 
на БСП се появи на една маса 
с мая манолова.  

Проблемът е, че нито 
една от обявените претен-
ции на “левицата” не може 
да издържи, ако човек поста-
ви новото “обединение” под 
микроскопа на собствените 
им претенции. Патетиката 
не може да скрие липсата на 
съдържание. Пърфомансите 
няма как да прикрият липсата 
на каквато и да е оригинал-
ност. А постоянните клетви 
за принципност не са в със-
тояние да замаскират 

подлия замисъл 
за подмяната на 

левицата 

с нейна креслива, патетична 
и абсолютно безсмислена ал-
тернатива. тоест с псевдоле-
вица.

За да не бъдем голослов-
ни ето малко доказателства 
за това какви хора и какви 
“принципи” са се събрали в 
новата коалиция “левицата” 
(между другото в началото 
изписваха това съюзче с уди-
вителна - “левицата!” и се 
чудя къде ли остана удиви-
телната, защото нима може 
нещо в което е мая маноло-
ва да няма удивителна?). 

Сред кандидат-депутати-
те на псевдоливицата видях и 
румен Петков, ама не този на 
АБв, а главният редактор на 
сайта “Поглед.инфо”. това е 
сайт, който с години се пред-

ставяше за нещо като ляв 
коректив, за будната съвест 
на БСП и който не спираше 
мелодраматично да изисква 
от социалистическата партия 
последователност, принцип-
ност, придържане към левите 
идеали и ценности. 

всичко това днес звучи 
особено иронично, защото 
е достатъчно да се върнем 
назад в творчеството на ру-
мен Петков, за да можем да 
начертаем такъв сюрреалис-
тичен портрет на мая мано-
лова, че зъбите ще ви се раз-
тракат.

Ето - да отворим произ-
волно една негова статия от 
2016 година, наречена: “има 
опасност БСП да направи 
Ангел найденов първа дама 
на републиката”. текстът е 
писан, когато още не беше 

ясно името на кандидата за 
президент и манолова се 
въртеше като една от основ-
ните хипотези.

настоящият водач на лис-
тата на манолова в ловеч 
буреносно пише: “мая ма-
нолова е тежък крепител на 
статуквото”. но очевидно 
това не му е било достатъч-
но. Авторът се е нуждаел от 
повече пространство, за да 
разкрие моралните падения 
на тогавашната омбудсманка 
и допълва гневно: “тя (ма-
нолова) е гъвкава, хлъзгава 
и притежава едно чудно ка-
чество - да бъде удобна за 
всички”. Яростта му обаче 
не спира дотук: “манолова 
се отличава с пълна безидей-
ност. тя е свръхактивна, но 
безумно нарцистична”.

След това в текста се из-
разява категоричното обви-
нение, че мая манолова е 
станала обществен защитник 
благодарение на политическа 
търговия и договорка с ГЕрБ, 
а авторът румен Петков на-

сочва прокурорски пръст и 
убедително повтаря, че тя ще 
е кандидатът на ГЕрБ в БСП.

Статията приключва като 
мрачна симфония на разру-
шението: “тя (манолова) ви-
наги ще знае как да се прода-
де. и да ви продаде”. 

всички цитати са от една-
единствена статия. няколко 
седмици по-късно Петков 
пише друг опус. Ще ви цити-
рам само заглавието: “видите 
ли, че кандидат на БСП е мая 
манолова трябва да преста-
нете да имате надежда”. в 
този текст тя е определена 
поетично като “съглашетел и 
безогледен опортюнист”.

нека да не забравяме и 
АБв. настоящият водач на 
листа и на АБв само преди 7 
години определя партията на 
Георги Първанов като вирус, 

който иска да се завърне в 
тялото на БСП. Според Пе-
тков АБв е върховна запла-
ха за лявата идентичност на 
социалистическата партия и 
позор за левите идеи. 

всичко това е извадено от 
три статии, но упражнението 
може да продължи до без-
край. и сега си представете 
следното - човекът написал 
тези неща го видях на сним-
ка точно до мая манолова на 
откриването на предизборна-
та кампания на “левицата”.

Къде точно тук са 
принципите?

къде е последователност-
та? къде са левите идеали, 
които новото обединение 
щяло да осъществи и прило-
жи на практика?

не цитираме определе-
нията за манолова от зло-
барщина. Просто такъв по-
литически маньовър и то от 
страна на главен редактор на 
сайт, претендиращ от години 
за ляв коректив, ясно издава, 

че новата коалиция е полити-
ческа схема. това е машинал-
на сглобка, която е предназ-
начена да удари в гръб БСП. 
това е съюз-паразит, чиято 
единствена цел да свали ре-
зултата на левицата.

между другото самото 
брандиране на мая манолова 
като част от левицата също е 
огромен политически шок, 
поне за тези, които са имали 
силите да следят всички пи-
руети в нейната политическа 
кариера.

Защото всички си спомня-
ме как през 2019 година като 
кандидат за кмет на София 
мая манолова всячески се 
опитваше да избяга от ети-
кета “ляв”. в поредица от 
интервюта тогава тя се опита 
да наложи тезата, че отдавна 
е надраснала тези определе-
ния. Че е нещо като кандидат 
на гражданите, а граждани-
нът в нейната политическа 
фантазия беше някакъв хер-
мафродит, без никакъв пол, 
идеи, възгледи и виждания. 
може би заради това днес 
манолова е фен на истанб-
улската конвенция. много е 
лесно да направиш този ло-
гически скок - от политиче-
ски безполови граждани до 
джендъри под всеки храст.

точно заради това през 
2021 година, в двата пъти в 

който нейната бивша коали-
ция прескочи прага за пар-
ламента тя беше в съюз с 
мракобесно десни истерици 
и русофоби като Арман Ба-
бикян, николай Хаджигенов 
и мария капон. върнете се 
назад и ще видите, че нито 
един път в рамките на тези 
две народни събрания мано-
лова не е провъзгласила себе 
си за глас на левицата. Защо-
то тогава “левицата” й беше 
като усмирителна риза, огра-
ничаше нейното популистко 
опиянение и в крайна сметка 
щеше да й пречи на удиви-
телната безпринципност, ко-
ято демонстрира.

избирателите обаче мно-
го бързо
раздадоха ритниците 
на този политически 

цирк

и само за няколко месеца 
предишният съюз на мано-
лова се оказа извънпарла-
ментарен и се разпадна без-
славно.

очевидно някъде тогава 
бившата омбудсманка реши, 
че вече й е изгодно да гово-
ри от името на левите хора у 
нас и да се обяви за възроди-
тел на техните идеали. раз-
бира се, нищо не е по-далече 
от истината.

Последното телевизион-
но участие на манолова ясно 
демонстрира това. Две трети 
от разговора с нея беше пос-
ветен на БСП. БСП не пред-
ставлявала левите хора, БСП 
станала незначителна сила, 
БСП това, БСП онова... това 
отличителната черта на от-
ровните двойници - те пара-
зитират върху образите на 
друга партия и не са способ-
ни дори за миг да предложат 
собствена визия.

Защото в мига в който 
трябваше да говори за нещо 
различно от БСП, мая ма-
нолова се издъни гранди-
озно. всяка една идея, ко-
ято сподели е кауза, която 
БСП защитава много преди 
нея - от тавана на цените до 
защитата на “мариците”. 
включително и за украйна 
не успя да измисли нищо 
различно от това, че е за мир 
и как щяла да каже на Путин 
и Зеленски: “Спрете веднага 
тази война”. тоест на прак-
тика тя не успя да разграни-
чи смисъла от съществува-
нето на “левицата”, не даде 
нищо оригинално като визия 
и оценка. и така показа ос-
новното - коалицията й съ-
ществува просто като един 
паразит.

Ако опитът за преврат в 
БСП беше успял днес ми-
тичното трибуквие щеше 
да бъде пришито към тази 
коалиция и подмяната на 
левицата щеше да се пре-
върна в окончателен факт. 
Защото вижте само кои от 
БСП тръгнаха да водят лис-
ти - валери Жаблянов. Да 
ви припомням ли, че това е 
един от хората, които през 
2020 година се отцепиха от 
парламентарната група на 
БСП, влязоха в договорка с 
ГЕрБ и спасиха последните 
парламентарни дни от уп-
равлението на Бойко Бори-
сов. винаги е било връх на 
лицемерието Жаблянов да 
минава за левият идеолог на 
БСП, защото нищо в пове-
дението му не се покрива с 
тази претенция. както нищо 
от публицистиката на ру-
мен Петков и безкрайното 
дърдорене на манолова ня-
мат нищо общо с обявените 
принципи.

“левицата” е просто по-
реден етап от войната срещу 
БСП и всъщност това е пози-
тивното в целия този процес. 
БСП продължава да е неу-
добна, защото отказа да бъде 
партия на пърформансите, а 
последователно и инатливо, 
стъпка по стъпка се опита 
да даде социална алтерна-
тива за България. Социал-
на политика, подкрепена с 
битки, а не с телевизионни 
експлозии. това е основната 
разлика между автентичните 
партии и техните отровни 
двойници. вече е време да 
се научим да ги разгранича-
ваме. 

Александър Симов

Псeвдолевицата 
на България
НоватакоалициянаМаяМаноловаеопит
засъздаванетонаотровендвойникнаБСП
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в навечерието на международния 
ден на жената Зонта клуб “Света Со-
фия”, част от Зонта интернешънъл, ще 
ни срещне с житейските и професио-
налните истории на осем удивителни 
българки: мира Добрева, Петя лалева, 
тюркан тюркер, Петя колчева, мария 
касимова-моасе, Гергана Стоянова, 
Христина Станева и ирена милянкова, 
научи Дума от VIA Consulting Team.

С този вдъхновяващ разговор за сила-
та да помагаш и да продължаваш напред 
Зонта клуб “Света София” ни кани да 
подкрепим жените и момичетата в риск 
от насилие чрез първата онлайн платфор-
ма в България “План Z. вдигни очи!”.

осем млади художнички, ученич-
ки в националното училище за изящ-
ни изкуства “илия Петров” в София 
- оля телалим, анжелина лян, Елица 
Димитрова, мина Сапаревска, Йоана 
Славчева, Севделина Спасова, Дани 
казашка, Зара Здравкова, ще дарят 
осем свои картини в подкрепа на же-
ните в риск от насилие.

Благотворителната среща в полза на 
платформата “План Z. вдигни очи!” ще 
се състои на 7 март от 19 ч. в централно-
то фоайе на националната библиотека 
“Св. св. кирил и методий”. Платфор-
мата е създадена от Зонта клуб “Света 
София” и предлага специализирани 

анонимни консултации на момичета и 
жени в риск от насилие.

8 март се отбелязва от Зонта ин-
тернешънъл и като Ден на жълтата роза 
- един от символите на  организацията. 
Зонта празнува по цял свят постижени-
ята на жените и е солидарна с всички 
онеправдани. 8 март е Зонта денят за 
размисъл и съпричастност.

театър “Драмеди” ще из-
пълни едно от новите си ав-
торски представления - “Чети-
рите споразумения”, на 9 март 
от 19,30 ч. в нов театър нДк. 
Спектакълът е по едноимен-
ния бестселър на Дон мигел 
руис - книга, променила жи-
вота на много хора. Четири 

прости споразумения, които 
ни помагат да се освободим 
от токсичните мисли, да пое-
мем контрол върху преживя-
ванията си, да не позволяваме 
външните обстоятелства и 
мнения да направляват дните 
ни. Спектакъл, след който ще 
гледате на живота по нов на-

чин - така звучи поканата от 
екипа на театъра.

Представлението води 
началото си от театрален ла-
гер “Драмеди” през лятото 
на 2020 г. участниците на 
възраст между 8 и 15 години 
упорито репетираха и разви-
ваха заложеното в началото и 

вече са готови да го споделят 
с вас чрез магията на театъра, 
съобщава Цвета Балийска - 
режисьорка на спектакъла. 
асистент режисьор е Пламен 
Петков, хореографка - Цве-
тина матова, музика - рада 
михайлова, Цвета Балийска, 
константин кучев, Стоян 
костадинов, ива кирова, 
Пламен Петков, музикален 
консултант - константин ку-
чев, дизайн на плакат и на 
сценография - лилия Само-
ковска. участват авенир ми-
хайлов, ая рибарска, Божи-
дар иванов, Боряна лачева, 
Борис Партенов, валери ми-
хайлов, Емона Соколова, ки-
ара тодорова, мария Парте-
нова, мария Попова, марин 
михайлов, мартина Занева, 
раяна михайлова, никол Ще-
риева, росен Соколов, София 
Болашъкова, Ясна тенева, 
ива кирова, Стоян костади-
нов, Пламен Петков.

Събитието е организирано 
от Сдружение “творци” и се 
осъществява с финансовата 
подкрепа на нФ “култура” 
по “Едногодишна програма за 
подкрепа на частни културни 
организации”.

Българското национално радио от-
вори платформата за участие в новото 
издание на конкурса за нова поп и рок 
музика “Пролет 2023”. Песните, с ко-
ито изпълнителите имат желание да 
се включат в него, е необходимо да са 
създадени на български език. важно ус-
ловие е също да бъдат неизпълнявани, 
неиздавани, неизлъчвани в ефир и непу-
бликувани онлайн.

носителят на Голямата награда 
“Пролет” ще има възможност да запи-
ше нова авторска музика на стойност до 
12 000 лева във второ студио на Бнр, 
финансирана и продуцирана от общест-
вената медия. Седемчленно жури, със-
тавено от композитори, певци, автори 
на аранжименти, автори на текстове, 
продуценти ще определи победителя 

по време на галаконцерт, след живото 
изпълнение на всички финалисти. По 
традиция ще бъдат връчени награди за 
дебют и на публиката.

като част от конкурса от 2005 г. на-
сам Бнр изпраща български предста-
вител на най-големия европейски фес-
тивал за съвременна поп и рок музика 
“Евросоник” в Грьонинген (нидерлан-
дия). на него присъстват представите-
ли на европейски музикални компании, 
организатори на фестивали, мениджъри 
на клубове, медии, членуващи в Ев-
ропейския съюз за радио и телевизия 
(EBU), член на който е и Бнр.

тази година екипът на конкурса “Про-
лет” ще направи селекция на поп и рок 
групи, проекти, изпълнители - български 
музиканти, които създават и изпълняват 

авторска музика, а организаторите на 
“Евросоник” ще определят победителя, 
който ще изнесе концерт на фестивала. 
всички кандидати е необходимо да пред-
ставят портфолио на проекта, с който 
участват, както и дискография, линкове 
към албуми, сингли, концерти, видеокли-
пове, биографии на музикантите и приме-
рен сет лист, с който биха се представили 
на фестивала “Евросоник”. няма езиково 
ограничение за текста на песните.

всеки изпълнител, желаещ да участва 
и с песен на български език, и с портфолио 
за фестивала “Евросоник”, е необходимо 
да попълни регистрационната форма на 
сайта https://bnr.bg/prolet. всички доку-
менти и файлове се подават онлайн до  
15 ч. на 31 март. Галаконцертът за връчва-
не на наградите е планиран за 31 май.

Изложба във Варна 
представя творчеството 
на Людмил Чехларов

Изложба, коя-
то събира в цялост 
приноса на едно от 
големите имена в 
българското изку-
ство в областта на 
приложната графи-
ка, е подредена до 23 
март в ГХГ “Борис 
Георгиев” във Ва-
рна. Под лаконично-
то име “Плакатът” тя представя 
творчеството на Людмил Чехларов 
- един от доайените на сценичния 
плакат у нас. Изложбата е органи-
зирана от ХГ Добрич и е свързана с 
впечатляващо дарение, което му-
зеят получава от проф. Чехларов в 
края на 2021 г. То хронологично до-
кументира творческия му път, фор-
мирането на визуалния му почерк 
и влиянието му върху развитието 
на съвременния плакат в България. 
Централно място в колекцията зае-
мат театралните афиши на Сати-
ричния театър от 60-те години на 
ХХ век до наши дни. 

Людмил Чехларов е роден в До-
брич, завършва НХА, специалност 
“Плакат”, в курса на проф. Алек-
сандър Поплилов. Веднага след 
академията започва работа като 
плакатист в Държавния сатиричен 
театър. Носител е на многобройни 
национални и международни отли-
чия в областта на плаката. Един 
от основателите е на Триеналето 
на театралния плакат в София. 
Дълги години е сред уважаваните 
преподаватели в НХА, професор по 
приложна графика. Плакатите на 
Людмил Чехларов са провокативни и 
предизвикват зрителя да влезе в те-
атралната зала и да открие какво 
се крие зад неговите образи. Излож-
бата и каталогът се реализират по 
проекти на ХГ Добрич, финансирани 
от НФ “Култура” и от Министер-
ството на културата по програма 
“Дейности по представяне на дви-
жимото културно наследство в му-
зеите и художествените галерии”.

натозиденсародени

ИВОБРАТАНОВ,бивштенисист,
рекордьорвКупа“Дейвис”
ЛЮБОМИРАБАЧЕВА,бившатенисистка
НЕВЕНААНДОНОВА,
сценаристка,продуцентка
НИКОЛАФИЛИПОВ,
писател,краевед,журналист

накратко

ПразницитевДУМАпродължават
спълнасилавмесецанаБабаМарта.

Днеснашиятколега

ВаЛентинарГироВ

добавя още една го-
дина житейска мъдрост.
Момчето с ботевска бра-
да,страстенфенналюби-
мия“Левски”,допринасяс
естетикаистилзавпечат-
ляващата визия на стра-
ниците на вестник ДУМА,
оформяниотнегосплами
нестихващожеланиезакрасота.

Бъдиздравищастлив,Валка,инеспи-
райдатвориш!Наздраве!

Отколегите

БНР търси нови български 
поп и рок песни
54-тотоизданиенаконкурса
„Пролет”приематворбидо31март

Среща-разговор „8 жени за 8 март” 
в Националната библиотека

СнимкаVIAConsultIngteAm

Авторският спектакъл на театър „Драмеди” 
„Четирите споразумения” - в Нов театър НДК

СнимкаТеаТър“ДрамеДи”
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вторник
7 март

отговоринакръстословицата

отброй44

- Като се 
обединим с ПП,  

ще ги открехна как 
да се справим  

с корупцията...

воДоравно:
 Паламида. Абонат. Катамаран. Таро. "Коре-

ком".Миканит.Свако.Ати/Бартоломео/.Рима.Оран.
Тонев/Димо/.Оса.Иразер.Панама.Олар/Алфонс/.
Пок.Данов/Христо/.Либета.Чеп.Нол/Дитер/.Тацит
/Публий/.Беладона.Ирала /Доминго/.Пилот.Виме.
Алил.Ир.Соната.Оми.Макара.Адана.Манила.Ала-
мана.Ден.Рада."Орас".Витамин.Река.Зима.Амок.
Бонев/Христо/.Кина.Анада/"Мечта,нареченаАна-
да"/.Она.Катинар.Саравак.Наниз.Санитари.

отвЕсно:
Закони. Амеби. Американ. Лар. Мон /Хенрик/.

Пеликан.Мита.Бате.Асад/Башар/.Лоран/Огюст/.
Ванин/Василий/.Макс/"ЛудияМакс"/.Аманат.Рири.
Ани.Димово.Анод.Салата.Аз.Дамари.Олово.Ада-
мар/Жак/.Дар.Каров/Димитър/."Нина".Амон.Амо-
нал.Тамада.Икаса/Хорхе/.Вани.Зала.Еталон.Дан.
Катерици.Анар/Расул/.Бари.Ротатор.Бира."Ама-
ро".Ат.Нанин.Петало.Асенова/Венка/.Гари.Енот.
Лимон.Кенар.Тотев/Теодор/.Кавали.Араваки.



справочник14
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вторник
7 март

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

променливо променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

00.15“нашиятследобедсБСТв”
селенапенчукова/п/

01.25“Дискусионенклуб”свели-
заренчев/п/

02.20 “Шевица” с ивайло Шоп-
ски/п/

03.15“Студиоикономика”снора
Стоичкова/п/

04.10 Думата е ваша - открита
линия/п/

05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“нашиятследобедсБСТв”

селенапенчукова/п/
06.50музикаленантракт
07.30Актуалноотденя/п/
08.05“Контра”съсСтрахилАнге-

лов/п/
09.00“Студиоикономика”снора

Стоичкова/п/
10.00Твпазар
10.15 Думата е ваша - открита

линия/п/
11.15Твпазар
11.30музикаленантракт
12.00“Хубаваси,татковино”
12.30Твпазар
12.45“Дискусионенклуб”свели-

заренчев/п/
13.45музика/Докфилм
14.00“нашиятследобедсБСТв”

селенапенчукова
15:00Твпазар
15.30новини
16.00Документаленфилм
16:25Твпазар
16.30 Думата е ваша - открита

линия
17.30Твпазар
18.00 “левите идеи” със Стоил

рошкев
18.10Документаленфилм
18.30новини-централнаемисия
19.15Актуалноотденя
20.00“ляваполитика”сАлексан-

дърСимов
21.00“Шевица”сивайлоШопски
22.00новини-централнаемисия/п/
22.30Актуалноотденя/п/
23:00Твпазар
23.05 “левите идеи” със Стоил

рошкев/п/
23.15“ляваполитика”сАлексан-

дърСимов/п/

овен

Много благоприятен ден 
за завършване на важни 
начинания. Възползвайте 
се.

рак

телец

 

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

16
oC 18

oC 20
oC 20

0C

05.55 Денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоуснадеждаивановаи
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтояно-
вич

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 "Тренк, малкият рицар" -

анимационенфилм
14.45 "Децатаотулица"Чайка"-

анимационенфилм
15.15 "Детективска агенция "ла-

сеимая"-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.30 ГласоветенаБългария
21.00 референдум с Добрина

Чешмеджиева
22.00 "Данадживеешескобар" -

твфилм/16епизод/(16)
23.00 посветаиунас
23.25 "внедрени" - тв филм

/2епизод/(14)
00.25 100%будни-сутрешното-

кшоуснадеждаивановаи
СтефанА.Щерев/п/

02.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтояно-
вич/п/

03.00 малкиистории/п/
03.10 Домътнавярата:Храм-ро-

тонда "Свети Георги", Со-
фия/п/

03.40 "Детективска агенция "ла-
сеимая"-твфилм/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30премиера:“опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“Survivor7”-приключенско
риалити,с.7

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“Татенца”-сериал,еп.57
00.20“Катонакино”-предаване

закино
00.30 “Столичанивповече” -се-

риал,с.5еп.7
01.20“Скъпинаследници”-сери-

ал,еп.113
02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на

NOVA

12.00 новинитенаNOVA

12.30 “еднажена”-сериенфилм

13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 новинитенаNOVA

16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Hell`s Kitchen България”

(нов сезон)- риалити, се-

зон5

23.00 новинитенаNOVA

23.30 “Честни измамници: отно-

во в играта” (премиера) -

сериал,сезон2

00.30 “Черниятсписък” (премие-

ра)-сериал,сезон7

01.20 “престъпни намерения” -

сериал,сезон2

02.00 “песента на живота” - се-

риенфилм

03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

православенкалендар

променливо

Опитайте се да сте мак-
симално спокойни и отде-
ляйте достатъчно време 
за отдих.

Усилията ви в професио-
налната сфера днес ще за-
почнат да дават резулта-
ти. Бъдете решителни.

Предпазвайте се от за-
дълбочаването на кон-
фликт в отношенията ви 
с любимия човек. 

Не допускайте личното ви 
пространство в професио-
нален, материален и личен 
план да бъде ограбено. 

Обърнете внимание на 
партньора си, като отде-
ляте време за развлечения, 
ще ви се отразят добре.

Особено предпазливо се 
отнасяйте към текущо-
то си финансово състоя-
ние, не рискувайте.

Освободете се от греш-
ките, допуснати в мина-
лото. Внимавайте в дело-
вите отношения. 

Самотата може да има 
благоприятно въздейст-
вие върху вас. Имате 
нужда от почивка.

Не влизайте в противо-
речие със собствените си 
разбирания. Ще поставите 
начало на интимна връзка.

Залагайте на ефектив-
ността, защото само така 
ще успявате да разполага-
те със свободно време.

Работете усърдно и ще 
увеличите значително 
приходите си в материа-
лен план.

честито!

Житие на свети свещеномъчени-
ци,пострадаливхерсон

многовремепредипокръстванетона
рускиянародприсветияравноапостолен
князвладимирхристиянскатавярабила
проникнала в южния край на русия -
КримиТаврическияполуостров,койтов
старовремесенаричалХерсонесТаври-
ческиивлизалвримскатаимперия.

изповядването на християнската
вяратогавасесчиталозапрестъпление
и много християни били пратени там в
изгнание.мнозинствотоотжителитена
Таврическияполуостровдългооставало
вмраканаезичеството,аюдеитесестре-
мелидапречатнаразпространениетона
християнскатавяра.

в царуването на Диоклетиан в III
век йерусалимският патриарх пратил
няколкоепископивразличнистранида
проповядват светото евангелие. Двама
оттях-ефремивасилий,пристигналив
Херсон, утешавали гонените християни
и увещавали езичниците да се обърнат
къмистинскияБог.Следизвестновреме
ефремнапусналХерсонистигналдорека
Дунав, проповядвайки словото Божие.

мнозина приели от него св. Кръщение,
ноповечетогопосрещаливраждебнои
най-послетойбилпосеченсмеч.

василийпродължавалдапроповядва
словотоБожиевХерсон,номногожите-
лисеопълчилипротивнегоигоизгонили
от града. Той отишъл в планината и се
поселилведнапещера.

След някое време умрял синът на
единотнай-знатнитежителинаХерсон.
родителите го погребали и постоянно
плачели на гроба му. веднъж умрелият
синимсеявилнасъниказал,чеможеда
говъзкресисамо“онячужденец,когото
са оскърбили и изгонили”. родителите
отишли да търсят епископа и когато го
намерили, паднали пред нозете му, мо-
лейкидавъзкресисинаим.василийоти-
шълстяхнагробаивлязълвпещерата,
където лежал покойникът. помолил се
наднего,осветилводаигопоръсил,при-
зовавайкииметонаСв.Троица.момъкът
оживял и започнал да слави Бога. Св.
епископвасилийспочестибилдоведен
вградаимножествожителисекръстили.

оттогава християнската вяра запо-
чнала бързо да се разпространява. но
ожесточенитеезичницииюдеипребили

досмъртепископаизахвърлилитялото
муизвънграда.

Скороединотученицитенасв.васи-
лийсеотправилвХелеспонтскатастрана
исрещналтамтримаотепископите,ко-
итопо-ранобилиизлезлиотЙерусалим
сефремивасилий.евгений,елпидийи
АгатодорпристигналивХерсон.Христи-
яните ги приели с радост, но евреите и
езичницитескорогиубили.

миналиняколкогодини.вцаруване-
тонаимператорКонстантинйерусалим-
скиятпатриархпратилвХерсонепископ
на име евтерий. Той мирно ръководел
своетопаствоиразпространявалсловото
Божие.нозаболялиумрял.Следнего-
ватасмъртвХерсонбилпратенепископ
Капитон. веднъж, на път за Цариград,
тойбилзастигнатотбуряи корабътму
бил захвърлен към устието на Днестър.
Суровите жители на страната заловили
епископаигоудавиливморето.

ЧестИт 80-годИШен 
ЮБИлей!

      

на 7 март 1943 г. е роден Димитър пеев чун-

чев. от ранна възраст се изявява като младежки 
активист в родното си странджанско село момина 
църква. работил е в окръжния 
комитет на комсомола - Ямбол 
и в Централния комитет. Бил е 
заместник директор на Бюрото 
за младежки туризъм „орбита“, 
инспектор в комитета за държа-

вен и народен контрол и дирек-

тор на столичното предприятие 
„вторични суровини“. след 

90-те години до днес се 
занимава с частен семеен бизнес. 

в Българската комунистическа партия 
е приет през 1970 г. Целият му по-нататъшен 

живот е свързан с борбите на партията за по-
добър живот на хората и за разпространяване на 
социалистическия идеал. от 1991 г. досега е член 
на районния съвет на Бсп - красно село, а шест 
години е председател на районната организация.          

пожелаваме му бодрост, добро здраве, още 
внуци и успех в бизнеса и обществената дейност!       

Районен съвет на БСП - Красно село,
близки, другари и приятели 

Църкватапочитана7мартсв.свщмчцивасилий,ефрем,капитонидр.
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главен
редактор
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”
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Лудогорец гони треньора анте 
Шимунджа след резила с пирин (0:1). 
Феновете вече поискаха този ход от 
шефовете, след като изпратиха словене-
ца с викове “оставка”. те са бесни от 
слабите изяви на тима през пролетта, 
включващи и отпадане от Лигата на 
конференциите.

“първо искам да се извиня, че не 
говорих след мача. Бях много разочаро-
ван. поемам цялата отговорност, фут-
болистите не са виновни. Ще приема 
каквото реши клубът занапред”, обяви 
Шимунджа.

За мястото му е спряган ивайло пе-
тев. специалистът, извел Лудогорец до 
първите две титли (2012 и 2013 г.), в 
момента е без работа. За последно той 
беше начело на националния отбор на 
Босна и Херцеговина. през зимата пе-
тев гледа някои от мачовете на тима в 
турция в компанията на собственика 
кирил Домусчиев.

“показахме слабо и посредствено 
поведение през първото полувреме. 
съперникът ни показа как трябва да 
играем ние. имахме сериозен превес, 
особено второто полувреме, но чистите 

положения бяха малко за нашите стан-
дарти. вместо да скъсим дистанция до 
първия, ние я увеличихме, но сме Лу-
догорец и ще се борим докрай. Гледа-
ме само нашия отбор, защото знаем, че 
ако сме на това ниво, на което трябва да 
сме, никой не може да ни спре.

класните ни футболисти трябва да по-
вишат своята енергия и стандарт. може 
би нямаме достатъчно опитни футболи-
сти. наясно сме, че се гради млад отбор. 
Футболистите на пирин, които имат 
много проблеми, показаха как се търси 
и иска победата въпреки всички пробле-
ми”, обяви помощникът на Шимунджа и 
юноша на пирин светльо Дяков.

“поздравявам моите момчета, бяха 
почти перфектни. Знаехме, че мачът 
ще бъде тежък и труден. те направиха 
нещо, което надхвърля всички очаква-
ния, не само моите. това е единствени-
ят начин, по който може да се преборим 
да останем в елита. Шапки долу за фут-
болистите за всичко, което правят. ако 
разполагаме с това, което има Лудого-
рец, няма да си говорим за всички тези 
странични неща”, обяви треньорът на 
“орлетата” Христо Янев.

XXII кръг
Лудогорец - Пирин 0:1 Йорданов 

(45+1-д); снощи: арда - спартак вн.

XXI кръг
Спартак Пл - Лудогорец-2 1:3


1.цСКА1948-2 21 13 5 3 38:11 44
2.Етър 21 11 7 3 25:10 40
-----------------------------------------------------------------------------
3.Крумовград 21 11 4 6 26:22 37
4.Спортист 21 10 6 5 30:26 36
5.Монтана 21 9 5 7 28:23 32
6.Беласица 21 9 5 7 21:19 32
7.лудогорец-2 21 9 3 9 20:25 30
8.СпартакПл 21 8 5 8 28:25 29
9.Дунав 21 7 7 7 32:28 28
10.Янтра 21 7 7 7 16:18 28
11.Марица 21 8 4 9 20:25 28
12.Добруджа 21 7 5 9 28:27 26
13.литекс 21 6 6 9 21:21 24
14.Стр.слава 21 5 9 7 19:28 24
-----------------------------------------------------------------------------
15.Миньор 21 6 5 10 22:20 23
16.БотевПд-2 21 6 3 12 16:28 21
17.Созопол 21 4 7 10 18:38 19
18.ВитошаБ 21 4 5 12 20:34 17

XXII кръг 
петък, 15.00: Етър - спортист; съ-

бота, 15.30: витоша Б - Беласица; мон-
тана - миньор; крумовград - струмска 
слава; Добруджа - спартак пл; Янтра 
- Дунав; неделя, 15.30: созопол - ма-
рица; понеделник, 15.30: Ботев пд- 2 
- Цска 1948-2; Лудогорец-2 - Литекс.

рЕзултати

Футбол
Шампионска лига
по Макс спорт 3
22.00 Челси - борусия Д
по Макс спорт 4
22.00 бенфика - брюж
по ринг
19.45 лацио - АЗ Алкмаар
по ДиеМа спорт 2
21.00 Ман Сити - оксфорд
по Макс спорт 1
бАСкетбол
21.00 олимпиакос - барселона
по евроспорт 1
колоеЗДене
14.15 “тирено Адриатико” 
(II етап)
17.00 Париж - ница (III етап)

глЕдаЙтЕ

националният селекционер младен кръстаич обяви група от 25 
футболисти - 10 легионери и 15 от вътрешния шампионат, за първи-
те мачове от Група G на квалификациите за Евро 2024. на 24 март 
България започва с домакинство на Черна гора в разград, а 3 дни 
по-късно гостува на Унгария в Будапеща. новото лице е бившият 
футболист на Локо пд ивайло марков, който е състезател на второ-
дивизионния полски подбескидзе.

избраниците на кръстаич:
Вратари: светослав вуцов (славия), Даниел наумов (Цска 

1948), иван Дюлгеров (Черно море); Защитници: петко Христов 
(венеция, ит), пламен Гълъбов (макаби нетаня, изр), Димо кръстев 
(Фиорентина, ит), валентин антов (монца, ит), ивайло марков 
(подбескидзе, пол), антон недялков (Лудогорец), виктор попов 
(Черно море); Полузащитници: Йоан стоянов (нес Циона, изр), 
иван Йорданов (спартак вн), марин петков (Левски), Янис кара-
бельов (кишварда, Унг), илия Груев (вердер,Гер), Доминик Янков 
(Лудогорец), Филип кръстев и илиян стефанов (Левски), илиан 
илиев (аполон Лимасол, кип), никола илиев (интер, ит); Напада-
тели: радослав кирилов и Георги русев (Цска 1948), спас Делев и 
кирил Десподов (Лудогорец), мартин минчев (спарта прага, Чех).

Кръстаич вика 
дебютант от Полша за 
евроквалификациите

СнимкаБТа

Мохамед Салах (№11) вкарва четвъртия гол за ливърпул за разгрома  
над Ман Юнайтед със 7:0 в голямото дерби на Англия. на “Анфийлд”  
египтянинът се разписа два пъти и вече е рекордьор по брой попадения за  
“мърсисайдци” във Висшата лига - 129. той изпревари великия Роби Фаулър

Снимкаludogorets.com

Анте Шимунджа гледа притеснено 
след загубата от Пирин, като 
вероятно това е последната среща  
на словенеца начело на лудогорец

Лудогорец гони 
Шимунджа
ПиринразкришампионитевРазград
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вторник
7 март
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Семьон новиков (87 кг) 
препаса Златния пояс “нико-
ла Петров” на 60-ия турнир, 
който се проведе в зала “Лев-
ски София”. Украинецът с наш 
паспорт, европейски шампион 
в класическия стил за 2020 г., 
спечели титлата в дебюта си за 
България. от началото на сезо-
на той се състезава и за ЦСка.

“това е едва вторият ми 
турнир за България и вече 
имам първа титла и трофей”, 
каза новиков. “конкуренцията 
не беше никак слаба. най-теж-
ката ми среща беше финална-
та, защото излязох срещу моя 
най-добър приятел Ярослав 
Филчаков, с когото тренирах-
ме заедно в Украйна. Спече-

лих, но имах малко смесени 
чувства заради ситуацията в 
моята родина, където са роди-
телите ми. иначе в България се 
чувствам много добре. Знам, 
че тук има традиции и добри 
състезатели е имало - армен 
назарян, николай Гергов... 
Свикнах бързо с отбора и ус-
ловията, благодаря на Гриша 
Ганчев и на Данаил Ганчев, 
че ме доведоха. надявам се 
с моите успехи да допринеса 
за развитието на българската 
борба. и това да даде тласък 
на младите състезатели след 
мен”, заяви новиков и разкри, 
че 4 месеца е учил български 
език, а от шестия вече е започ-
нал да говори.

Златният пояс “Дан колов” 
в свободния стил бе присъден 
на друг натурализиран борец 
- дагестанеца рамазан рамаза-
нов, който ликува при 70-кило-
грамовите. През миналия сезон 
той взе бронз на европейското, а 
сега спечели и най-престижното 
отличие в традиционния турнир. 
рамазанов се бори за клуб “илия 
Павлов” (велико търново).

“миналата година на тур-
нира бях втори, сега съм първи 
и съм много щастлив, защото 
спечелих титлата при сериозна 
конкуренция. най-трудна ми 
бе полуфиналната среща с ира-
неца, но с точните наставления 
на треньорите успях да спече-
ля. в България в моята катего-

рия нямам сериозна конкурен-
ция, затова често тренирам в 
родината си, където е пълно с 
шампиони и призьори от голе-
ми първенства. Специално за 
това състезание се подготвях 
целенасочено цял месец. Със 
семейството ми постоянно се 
чуваме по телефона, те се рад-
ват на успехите ми тук. в Бъл-
гария, във велико търново се 
чувствам като у дома си. Сега 
целта ми е да стана европей-
ски шампион на първенството 
в Загреб през април. миналата 
година бях трети, но сега искам 
златото. а след това с треньо-
рите ще решаваме в коя кате-
гория ще се боря, защото 70 кг 
е неолимпийска”, разкри рама-

занов.
За най-добра състезател-

ка при жените бе определена 
Юлияна Янева (68). През 2020 
г. тя триумфира и със Светов-
ната купа. тримата получиха 
отличията от президента на фе-
дерацията Христо маринов.

в последния ден на надпре-
варата борците ни спечелиха 
още 3 бронза. миглена Селиш-
ка (50), европейска шампиона 
от 2020-а, тушира вероника 
рябоволова (Смак). Евелина 
николова (57) и илия Христов 
(86) в свободния стил спечели-
ха отличията без борба. 

така борците приключиха 
с общо 13 медала - 4 златни, 3 
сребърни и 6 бронзови.

Двукратният световен шампион във 
Формула 1 макс верстапен започна но-
вия сезон така, както завърши предиш-
ния - с доминантна победа в Близкия 
изток. нидерландският ас на ред Бул бе 
най-бърз на пистата “Сахир” за Гран при 
на Бахрейн. верстапен стартира от пър-
ва позиция и необезпокояван завъртя 57 
обиколки за 1:33:56,736 ч., като изпре-
вари с 11,987 сек. съотборника си Сер-
хио Перес (мекс). 41-годишният също 
двукратен световен шампион Фернандо 
алонсо (исп) завърши трети с пасив от 
38,637 сек. и за 99-и път намери място на 
подиума, в дебюта си за астън мартин.

“Човек никога не знае какво ще се 
случи в състезанието. толкова съм щаст-
лив, че най-накрая спечелих тук, в Ба-
хрейн. Големи благодарности на отбора. 
много добър първи етап, в който натру-

пах преднина, а след това се грижех за 
гумите си, защото никога не знаеш какво 
ще се случи в подобно състезание. ис-
кахме да сме сигурни, че разполагаме 
с правилните гуми в добро състояние. 
много се радвам, че най-накрая спече-
лих тук”, каза верстапен след първия 
успех на “Сахир” и общо 36-и трофей в 
кариерата. За нидерландеца е и предиз-
викателството да спре черната серия за 
победителите в първия кръг за сезона, 
които не са печелили титлата от 2017 г.

ред Бул поведе и при конструкторите 
след дубъла на пилотите му.

Пилотът на Ферари Шарл Льоклер 
определи ред Бул като отбор от друга 
планета в сравнение с останалите тимо-
ве във Формула 1. Следващият старт е 
след 2 седмици за Гран при на Саудит-
ска арабия.

Димитър кузманов се 
завърна като втора ракета 
на България. той изкачи 
две места до №202 с 290 
т. благодарение на 1/8-фи-
нала на “Чалънджър”-а в 
Пуне.

Григор Димитров за-
пази позиции. водещият 
ни тенисист е 25-и с 1620 
т., въпреки че почива ми-
налата седмица. Хаско-
влията вече се готви в 
калифорния за първия за 
годината “мастърс” 1000 
турнир в индиън Уелс 
(8-19 март). Жребият бе 
теглен през нощта.

адриан андреев отс-
тъпи две места до №204 с 
285 т. След месец почив-

ка 21-годишният софия-
нец се връща на корта на 
“Чалънджър”-а в Лугано. 
на старта андреев иг-
рае днес с антоан Белие 
(Швейц, №173).

александър Лазаров 
прелетя 24 места до 277-
ото благодарение на двете 
победи в квалификациите 
в атр 500 турнира в Ду-
бай и влизането му в ос-
новната схема.

новак Джокович е на 
върха за рекордна 379-а 
седмица. великият сърбин 
е със 7160 т. втори е кар-
лос алкарас (исп) с 6780 
т., пред Стефанос Цици-
пас (Гър) - 5805, и др.

Джокович няма да 

участва в индиън Уелс. 
той не можа да влезе в 
СаЩ, защото не е вакси-
ниран срещу ковиД-19. 
ноле няма да играе и на 
“мастърс”-а в маями (19 
март - 2 април).

При жените викто-
рия томова регресира с 
четири места до №91 със 
707 т. в първите 500 са 
още Гергана топалова 
(№317, 185 т.), изабелла 
Шиникова (№394, 128) 
и Джулия терзийска 
(№474, 91). води убе-
дително ига Швьонтек 
(Пол) с 10 585 т., пред 
арина Сабаленка (Блрс) 
- 6100, Джесика Пегула 
(СаЩ) - 5495, и др.

Седем медала - 4 златни, 1 сребърен и 
2 бронзови, спечелиха младите ни състеза-
тели по скокове във вода на международ-
ния турнир в Стокхолм. три златни меда-
ла при децата до 13 години заслужи крис 
Йорданов, който преди месец триумфира 
и на турнира в мадрид, съобщиха от Бъл-
гарската федерация по плувни спортове.

Злато при девойките младша възраст 
завоюва ива Ереминова, която заедно със 
своя брат Цветомир Ереминов станаха вто-
ри в смесения синхрон от 3-метров трам-
плин. Ереминов спечели бронз на 3 метра 
трамплин при юноши старша възраст.

СнимкаБТа

Марко Одермат триумфира на 
Супер-Г в Аспен, САЩ. Швейцарецът 
записа десета победа за сезона и 20-а 
в кариерата си в Световната купа. 
Той заслужи и малкия кристален 
глобус в дисциплината

СнимкаСТарТ-ФоТо

Президентът на БФ Борба Христо Маринов награждава  
със Златния пояс “Никола Петров” Семьон Новиков

СнимкаБиБиСи

Двукратният световен шампион с Ред Бул Макс Верстапен  
спечели за първи път старта за Гран при на Бахрейн

Новиков 
и Рамазанов 
взеха поясите
Яневаскупа,борцитениспечелиха13медала
на60-ия„Данколов-николаПетров”

Дубъл за Ред Бул 
на старта на сезона

Кузманов пак е втора ракета

Седем отличия 
за скачачите
във вода  
в Стокхолм


